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BANJALUKA - Tema druge regionalne digitalne konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja
JIE  -  "One  way  ticket""  koja  će  se  održati  16.  i  17.  juna  u  hotelu  "Mediteran"  u  Bečićima,  biće
digitalizacija i inovacije u svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora.
"U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, finansijski i
tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje,
sigurnost  i  edukacija  potrošača u sferi  online plaćanja,  digitalizacija  javne uprave,  preduzetnička
infrastruktura za inovacione kompanije, block chain, syber security, i dr", saopštili su organizatori.
Panelisti, predavači i moderatori su predstavnici relevantnih asocijacija, javnih i privatnih kompanija,
finansijskih i javnih institucija, međunarodnih organizacija i akademske zajednice.
Konferencija je namijenjna top i srednjem nivou menadžmenta javnih i privatnih preduzeća, javne
uprave, opština i gradova, međunarodnih i nevladinih organizacija, finansijskih institucija, obrazovnih
institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na konferenciju će biti pozvani učesnici iz
BiH i cijelog regiona JIE.
Dolazi više od 40 vrhunskih predavača među kojima su: Borislav Tadić viši potpredsjednik Deutsche
Telekoma, Ivan Ostojić nekadašnji savjetnik za strateške poslovne modele McKinseya, a sada chief
business officer u "Infobipu", Joshua Bell, Senior IT security consultant, u kompaniji "Telexiom" iz Berlina
lidera u IT konsalting uslugama, Davorin Miljić lead IT consultant, jedan od najzaslužnih ljudi za uspješnu
digitalizaciju Univerziteta u Gracu.
"Ddays" nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim pojedinostima pojedinih softvera i tehnologija,
već o konkretnim problemima u svakodnevnom poslovanju i rješenjima koje digitalizacija poslovanja
omogućava. Sve to čućemo od učesnika konferencije koji su direktno uključeni u razne sfere digitalizacije
u javnom i privatnom sektoru i mogu govoriti iz ličnog iskustva o problemima i benefitima koje donosi
digitalizacija, dodaju organizatori.
Dodaju da će novi pogledi, znanja i kontakti ostvareni na konferenciji sigurno ćdoprinijeti širenju uvida
šta se može uraditi već danas u BiH i koje organizacije i kompanije nam finansijski i tehnički mogu u
tome pomoći ali i kako se na našim prostorima mogu praviti projekti na najvišem tehnološko-naučnom
nivou.
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BANJALUKA - Tema druge regionalna digitalna konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja
JIE  -  "One  way  ticket""  koja  će  se  održati  16.  i  17.  juna  u  hotelu  "Mediteran"  u  Bečićima,  biće
digitalizacija i inovacije u svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora. U fokusu konferencije će
biti  povećanje produktivnosti  kompanija  uvođenjem inovacija,  finansijski  i  tehnički  oblici  podrške
procesima digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje, sigurnost i edukacija
potrošača u sferi online plaćanja, digitalizacija javne uprave, preduzetnička infrastruktura za inovacione
kompanije, block chain, syber security, i dr.
Panelisti, predavači i moderatori su predstavnici relevantnih asocijacija, javnih i privatnih kompanija,
finansijskih i javnih institucija, međunarodnih organizacija i akademske zajednice.
Konferencija je namjenjna top i  srednjem nivou menadžmenta javnih i  privatnih preduzeća, javne
uprave, opština i gradova, međunarodnih i nevladinih organizacija, finansijskih institucija, obrazovnih
institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na konferenciju će biti pozvani učesnici iz
BiH i cijelog regiona JIE.
"Za Vas smo obezbjedili dolazak više od 40 vrhunskih predavača među kojima su Borislav Tadić, viši
potpredsjednik Deutsche Telekoma, Ivan Ostojić nekadašnji savjetnik za strateške poslovne modele
McKinseya, a sada chief business officer u "Infobipu", Joshua Bell, Senior IT security consultant, u
kompaniji "Telexiom" iz Berlina lidera u IT konsalting uslugama, Davorin Miljić lead IT consultant, jedan
od najzaslužnih ljudi  za uspješnu digitalizaciju  Univerziteta u Gracu",  poručuju iz  Bam Consult-a,
preduzeća koje je organizator događaja.
Dodaju kako "Ddays" nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim pojedinostima pojedinih softvera i
tehnologija, već o konkretnim problemima u svakodnevnom poslovanju i rješenjima koje digitalizacija
poslovanja omogućava.
"Sve to čućemo od učesnika konferencije koji su direktno uključeni u razne sfere digitalizacije u javnom i
privatnom sektoru i mogu govoriti iz ličnog iskustva o problemima i benefitima koje donosi digitalizacija.
Novi pogledi, znanja i kontakti ostvareni na konferenciji sigurno će doprinijeti širenju uvida šta se može
uraditi već danas u BiH i koje organizacije i kompanije nam finansijski i tehnički mogu u tome pomoći ali
i kako se na našim prostorima mogu praviti projekti na najvišem tehnološko-naučnom nivou", navodi se
u saopštenju.
Više o temama i  predavačima možete saznati  na sajtu konferencije www.digitalnakonferencija.ba.
Tagovi:  Ddays  Povezane  vijesti  01.10.2021  |  20:04  Elektronsku  upravu  graditi  i  bez  regulative
30.09.2021 | 17:59 EBRD spremila 40 miliona evra za digitalizaciju poslovanja u BiH
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U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, finansijski i
tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje,
sigurnost  i  edukacija  potrošača u sferi  online plaćanja,  digitalizacija  javne uprave,  preduzetnička
infrastruktura za inovacione kompanije, block chain, syber security, i dr.
Tema druge regionalna digitalna konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE - "One way
ticket"" koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu "Mediteran" u Bečićima, biće digitalizacija i inovacije u
svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora. Panelisti, predavači i moderatori su predstavnici
relevantnih asocijacija, javnih i privatnih kompanija, finansijskih i javnih institucija, međunarodnih
organizacija i akademske zajednice. Konferencija je namjenjna top i srednjem nivou menadžmenta
javnih i privatnih preduzeća, javne uprave, opština i gradova, međunarodnih i nevladinih organizacija,
finansijskih institucija, obrazovnih institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na
konferenciju će biti pozvani učesnici iz BiH i cijelog regiona JIE. Za Vas smo obezbjedili dolazak više od
40 vrhunskih predavača među kojima su: Borislav Tadić viši potpredsjednik Deutsche Telekoma, Ivan
Ostojić nekadašnji savjetnik za strateške poslovne modele McKinseya, a sada chief business officer u
"Infobipu", Joshua Bell, Senior IT security consultant, u kompaniji "Telexiom" iz Berlina lidera u IT
konsalting  uslugama,  Davorin  Miljić  lead  IT  consultant,  jedan  od  najzaslužnih  ljudi  za  uspješnu
digitalizaciju Univerziteta u Gracu. "Ddays" nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim pojedinostima
pojedinih softvera i tehnologija, već o konkretnim problemima u svakodnevnom poslovanju i rješenjima
koje digitalizacija poslovanja omogućava. Sve to čućemo od učesnika konferencije koji su direktno
uključeni u razne sfere digitalizacije u javnom i privatnom sektoru i mogu govoriti iz ličnog iskustva o
problemima  i  benefitima  koje  donosi  digitalizacija.  Novi  pogledi,  znanja  i  kontakti  ostvareni  na
konferenciji sigurno će doprinijeti širenju uvida šta se može uraditi već danas u BiH i koje organizacije i
kompanije nam finansijski i tehnički mogu u tome pomoći ali i kako se na našim prostorima mogu praviti
projekti na najvišem tehnološko-naučnom nivou. Više o temama i predavačima možete saznati na sajtu
konferencije www.digitalnakonferencija.ba.
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Tema druge regionalna digitalna konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE - "One way
ticket"" koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu "Mediteran" u Bečićima, biće digitalizacija i inovacije u
svim  sferama  poslovanja  javnog  i  privatnog  sektora.  U  fokusu  konferencije  će  biti  povećanje
produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, finansijski i tehnički oblici [...]Read More...

Tema druge regionalna digitalna konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE - "One way
ticket"" koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu "Mediteran" u Bečićima, biće digitalizacija i inovacije u
svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora.
U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, finansijski i
tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje,
sigurnost  i  edukacija  potrošača u sferi  online plaćanja,  digitalizacija  javne uprave,  preduzetnička
infrastruktura za inovacione kompanije, block chain, syber security, i dr.
Panelisti, predavači i moderatori su predstavnici relevantnih asocijacija, javnih i privatnih kompanija,
finansijskih i  javnih institucija, međunarodnih organizacija i  akademske zajednice. Konferencija je
namjenjna top i srednjem nivou menadžmenta javnih i privatnih preduzeća, javne uprave, opština i
gradova, međunarodnih i  nevladinih organizacija, finansijskih institucija, obrazovnih institucija, IT
kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na konferenciju će biti pozvani učesnici iz BiH i cijelog
regiona JIE.
Za Vas smo obezbjedili dolazak više od 40 vrhunskih predavača među kojima su: Borislav Tadić viši
potpredsjednik Deutsche Telekoma, Ivan Ostojić nekadašnji savjetnik za strateške poslovne modele
McKinseya, a sada chief business officer u "Infobipu", Joshua Bell, Senior IT security consultant, u
kompaniji "Telexiom" iz Berlina lidera u IT konsalting uslugama, Davorin Miljić lead IT consultant, jedan
od najzaslužnih ljudi za uspješnu digitalizaciju Univerziteta u Gracu.
"Ddays" nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim pojedinostima pojedinih softvera i tehnologija,
već o konkretnim problemima u svakodnevnom poslovanju i rješenjima koje digitalizacija poslovanja
omogućava. Sve to čućemo od učesnika konferencije koji su direktno uključeni u razne sfere digitalizacije
u javnom i privatnom sektoru i mogu govoriti iz ličnog iskustva o problemima i benefitima koje donosi
digitalizacija.
Novi pogledi, znanja i kontakti ostvareni na konferenciji sigurno će doprinijeti širenju uvida šta se može
uraditi već danas u BiH i koje organizacije i kompanije nam finansijski i tehnički mogu u tome pomoći ali
i kako se na našim prostorima mogu praviti projekti na najvišem tehnološko-naučnom nivou.
Više o temama i predavačima možete saznati na sajtu konferencije www.digitalnakonferencija.ba.
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Tema druge regionalne digitalne konferencije D DAYS, pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE - 'One way
ticket'",koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu
U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, finansijski i
tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje,
sigurnost  i  edukacija  potrošača u sferi  online plaćanja,  digitalizacija  javne uprave,  preduzetnička
infrastruktura za inovacione kompanije, block chain, syber security… Panelisti, predavači i moderatori su
predstavnici  relevantnih  asocijacija,  javnih  i  privatnih  kompanija,  finansijskih  i  javnih  institucija,
međunarodnih organizacija i akademske zajednice. Konferencija je namijenjna top i srednjem nivou
menadžmenta javnih i privatnih preduzeća, javne uprave, opština i gradova, međunarodnih i nevladinih
organizacija, finansijskih institucija, obrazovnih institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija…
Na konferenciju će biti pozvani učesnici iz BiH i cijelog regiona JIE. Za Vas smo obezbijedili dolazak više
od 40 vrhunskih predavača među kojima su: Borislav Tadić, viši potpredsjednik Deutsche Telekoma, Ivan
Ostojić,nekadašnjisavjetnik za strateške poslovne modele McKinseya, a sada chief business officer u
"Infobipu", Joshua Bell,  Senior IT security consultant u kompaniji  "Telexiom" iz Berlina lidera u IT
konsalting  uslugama,  Davorin  Miljić,  lead  IT  consultant,  jedan  od  najzaslužnih  ljudi  za  uspješnu
digitalizaciju Univerziteta u Gracu. "Ddays" nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim pojedinostima
pojedinih softvera i tehnologija, već o konkretnim problemima u svakodnevnom poslovanju i rješenjima
koje digitalizacija poslovanja omogućava. Sve to čućemo od učesnika konferencije koji su direktno
uključeni u razne sfere digitalizacije u javnom i privatnom sektoru i mogu govoriti iz ličnog iskustva o
problemima  i  benefitima  koje  donosi  digitalizacija.  Novi  pogledi,  znanja  i  kontakti  ostvareni  na
konferenciji sigurno će doprinijeti širenju uvida šta se može uraditi već danas u BiH i koje organizacije i
kompanije nam finansijski i tehnički mogu u tome pomoći, ali i kako se na našim prostorima mogu praviti
projekti na najvišem tehnološko-naučnom nivou. Više o temama i predavačima možete saznati na sajtu
konferencije www.digitalnakonferencija.ba. M.S.
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BEČIĆI - Tema druge regionalne digitalne konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE -
'One way ticket'" koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu "Mediteran" u Bečićima, biće digitalizacija i
inovacije u svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora.
BEČIĆI - Tema druge regionalne digitalne konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE -
'One way ticket'" koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu "Mediteran" u Bečićima, biće digitalizacija i
inovacije u svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora. U fokusu konferencije će biti povećanje
produktivnosti  kompanija  uvođenjem  inovacija,  finansijski  i  tehnički  oblici  podrške  procesima
digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje, sigurnost i edukacija potrošača u
sferi online plaćanja, digitalizacija javne uprave, preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije,
block chain, syber security, i dr. Panelisti, predavači i moderatori su predstavnici relevantnih asocijacija,
javnih i privatnih kompanija, finansijskih i javnih institucija, međunarodnih organizacija i akademske
zajednice. Konferencija je namjenjena top i srednjem nivou menadžmenta javnih i privatnih preduzeća,
javne  uprave,  opština  i  gradova,  međunarodnih  i  nevladinih  organizacija,  finansijskih  institucija,
obrazovnih institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na konferenciju će biti pozvani
učesnici iz BiH i cijelog regiona JIE. "Za Vas smo obezbjedili dolazak više od 40 vrhunskih predavača
među kojima su: Borislav Tadić viši potpredsjednik Deutsche Telekoma, Ivan Ostojić nekadašnji savjetnik
za strateške poslovne modele McKinseya, a sada chief business officer u 'Infobipu', Joshua Bell, Senior IT
security consultant, u kompaniji "Telexiom" iz Berlina lidera u IT konsalting uslugama, Davorin Miljić lead
IT consultant, jedan od najzaslužnih ljudi za uspješnu digitalizaciju Univerziteta u Gracu", saopštili su
organizatori. Kako kažu, "Ddays" nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim pojedinostima pojedinih
softvera i tehnologija, već o konkretnim problemima u svakodnevnom poslovanju i rješenjima koje
digitalizacija poslovanja omogućava. "Sve to čućemo od učesnika konferencije koji su direktno uključeni
u razne sfere digitalizacije u javnom i privatnom sektoru i mogu govoriti iz ličnog iskustva o problemima i
benefitima koje donosi digitalizacija", navodi se u saopštenju. Više o temama i predavačima možete
saznati na sajtu konferencije www.digitalnakonferencija.ba.
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Tema druge regionalna digitalna konferencije D DAYS pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE - "One way
ticket"" koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu "Mediteran" u Bečićima, biće digitalizacija i inovacije u
svim  sferama  poslovanja  javnog  i  privatnog  sektora.  U  fokusu  konferencije  će  biti  povećanje
produktivnosti  kompanija  uvođenjem  inovacija,  finansijski  i  tehnički  oblici  podrške  procesima
digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje, sigurnost i edukacija potrošača u
sferi online plaćanja, digitalizacija javne uprave, preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije,
block chain, syber security, i dr. Panelisti, predavači i moderatori su predstavnici relevantnih asocijacija,
javnih i privatnih kompanija, finansijskih i javnih institucija, međunarodnih organizacija i akademske
zajednice. Konferencija je namjenjna top i srednjem nivou menadžmenta javnih i privatnih preduzeća,
javne  uprave,  opština  i  gradova,  međunarodnih  i  nevladinih  organizacija,  finansijskih  institucija,
obrazovnih institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na konferenciju će biti pozvani
učesnici iz BiH i cijelog regiona JIE. Za Vas smo obezbjedili dolazak više od 40 vrhunskih predavača
među kojima su: Borislav Tadić viši potpredsjednik Deutsche Telekoma, Ivan Ostojić nekadašnji savjetnik
za strateške poslovne modele McKinseya, a sada chief business officer u "Infobipu", Joshua Bell, Senior
IT security consultant, u kompaniji "Telexiom" iz Berlina lidera u IT konsalting uslugama, Davorin Miljić
lead IT consultant, jedan od najzaslužnih ljudi za uspješnu digitalizaciju Univerziteta u Gracu. "Ddays"
nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim pojedinostima pojedinih softvera i tehnologija, već o
konkretnim  problemima  u  svakodnevnom  poslovanju  i  rješenjima  koje  digitalizacija  poslovanja
omogućava. Sve to čućemo od učesnika konferencije koji su direktno uključeni u razne sfere digitalizacije
u javnom i privatnom sektoru i mogu govoriti iz ličnog iskustva o problemima i benefitima koje donosi
digitalizacija. Novi pogledi, znanja i kontakti ostvareni na konferenciji sigurno će doprinijeti širenju uvida
šta se može uraditi već danas u BiH i koje organizacije i kompanije nam finansijski i tehnički mogu u
tome pomoći ali i kako se na našim prostorima mogu praviti projekti na najvišem tehnološko-naučnom
nivou. Više o temama i predavačima možete saznati na sajtu konferencije www.digitalnakonferencija.ba.
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Tema druge regionalne digitalne konferencije D Days pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE - One way
ticket" koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu Mediteran u Bečićima, biće digitalizacija i inovacije u
svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora.
- U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, finansijski i
tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech-unapređenje platformi za bezgotovinsko plaćanje,
sigurnost  i  edukacija  potrošača u sferi  online plaćanja,  digitalizacija  javne uprave,  preduzetnička
infrastruktura za inovacione kompanije, block chain, syber security, i drugo - saopštili su organizatori.
Panelisti, predavači i moderatori su predstavnici relevantnih asocijacija, javnih i privatnih kompanija,
finansijskih i  javnih institucija, međunarodnih organizacija i  akademske zajednice. Konferencija je
namijenjna top i srednjem nivou menadžmenta javnih i privatnih preduzeća, javne uprave, opština i
gradova, međunarodnih i  nevladinih organizacija, finansijskih institucija, obrazovnih institucija, IT
kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na konferenciju će biti pozvani učesnici iz BiH i cijelog
regiona JIE. Dolazi više od 40 vrhunskih predavača među kojima su Borislav Tadić, viši potpredsjednik
Deutsche Telekoma, Ivan Ostojić, nekadašnji savjetnik za strateške poslovne modele McKinseya, a sada
chief business officer u Infobipu, Joshua Bell, Senior IT security consultant, u kompaniji Telexiom iz
Berlina lidera u IT konsalting uslugama, Davorin Miljić lead IT consultant, jedan od najzaslužnih ljudi za
uspješnu digitalizaciju Univerziteta u Gracu. D Days nije konferencija gdje će se pričati o tehničkim
pojedinostima  pojedinih  softvera  i  tehnologija,  već  o  konkretnim  problemima  u  svakodnevnom
poslovanju  i  rješenjima  koje  digitalizacija  poslovanja  omogućava.  Sve  to  čućemo  od  učesnika
konferencije koji su direktno uključeni u razne sfere digitalizacije u javnom i privatnom sektoru i mogu
govoriti iz ličnog iskustva o problemima i benefitima koje donosi digitalizacija, dodaju organizatori.
Dodaju da će novi pogledi, znanja i kontakti ostvareni na konferenciji sigurno doprinijeti širenju uvida šta
se može uraditi već danas u BiH i koje organizacije i kompanije nam finansijski i tehnički mogu u tome
pomoći ali i kako se na našim prostorima mogu praviti projekti na najvišem tehnološko-naučnom nivou.
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Tema druge regionalna digitalna konferencije "D Days" pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE – 'One
way ticket'", koja ce se održati 16. i  17. juna u hotelu "Mediteran" u Becicima, bice digitalizacija i
inovacije u svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora.
"D  Days"  je  po  svom konceptu  poslovna  konferencija  o  digitalizaciji,  jer  se  na  njoj  prije  svega
privrednicima,  poslodavcima,  zaposlenim  u  javnom  sektoru  i  drugima  ukazuje  kako  digitalna
transformacija nije prolazna moda, niti jednokratni projekat u poslovanju, već trajno promišljanje o
novim poslovnim modelima.  Uprovo  zbog  toga  jedan  od  ciljeva  konferencije  je  da  se  pričama o
uspješnim procesima digitalne transformacije iz čitavog regiona ohrabre menadžeri u javnom sektoru i
preduzetnici  da  uvedu  nove  organizacione  modele  koje  tehnologija  omogućava  i  time  preokrenu
dosadašnje trendove. U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvođenjem
inovacija, digitalizacija javne uprave, finansijski i tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fintech -
unapređenje platformi  za on line plaćanje,  preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije,
blockchain, sybersecurity i dr. Konferencija je namijenjena top i srednjem nivou menadžmenta javnih i
privatnih  preduzeća,  javne  uprave,  opština  i  gradova,  međunarodnih  i  nevladinih  organizacija,
finansijskih institucija, obrazovnih institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na
konferenciju će biti pozvani učesnici iz BiH i cijelog regiona JIE. Po čemu se to ova konferencija razlikuje
od drugih sličnih događaja pojašnjavaju organizatori iz banjalučke agencije "BAM Consulta". - Ono po
čemu  je  specifičan  "D  Days"  je  da  i  pored  činjenice  da  je  u  pitanju  konferencija  koja  se  bavi
digitalizacijom njen fokus je na pristupu "problem-rješenje". To znači da "D days" nije konferencija gdje
će se pričati isključivo o tehničkim pojedinostima pojedinih softvera i tehnologija, već o konkretnim
problemima u  svakodnevnom poslovanju  i  rješenjima koje  digitalizacija  poslovanja  omogućava -
pojašnjava Rade Šegrt, direktor BAM Consulta. Kako kaže, upravo iz tog razloga program konferencije je
koncipiran tako da panele i predavanja koja će se odnositi na digitalizaciju mogu da prate privrednici,
poslodavci ili predstavnici lokalnih zajednica koji nemaju velika specijalistička znanja o IT tehnologijama.
- To smo postigli tako jer ćemo iskustva čuti od učesnika konferencije koji su direktno uključeni u razne
sfere digitalizacije u javnom i privatnom sektoru i  mogu govoriti  iz ličnog iskustva o problemima i
benefitima koje  donosi  digitalizacija  -  pojašnjava  Šegrt.  On je  naveo da  će  tako,  na  primjer,  od
predstavnika EBRD iz BiH i Crne Gore biti prezentovani primjeri uspješno sprovedenih digitalizacija u
preduzećima, biće predstavljen slučaj iz Hrvatske gdje su kompjuterske igrice i kompanije koje se bave
njihovim kreiranjem promijenila čitavo okruženje u jednoj maloj lokalnoj zajednici, a takođe će iz prve
ruke  biti  prezentovano  kakvi  su  potencijali  blokchain  tehnologija  i  na  koji  način  povećati  sayber
bezbjednost.  Ovogodišnji  "D  Days"  institucionalno  će  podržati:  Unija  udruženja  poslodavaca  RS,
Privredna komora FBiH, Bit Aliance - udruženje najvećih IT kompanija u BiH, Cortex ICT klaster za
informacione tehnologije,  inovacije,  edukaciju, dizajn i  tehnološkirazvoj Crne Gore, Vojvodina ICT
klaster.  Medijski  sponzor "D days" konferencije su "EuroBlic" i  portal  Srpskainfo. Više o temama i
predavačima možete saznati na sajtu konferencije www.digitalnakonferencija.ba. M.S.
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Tema druge regionalna digitalna konferencije "D Days" pod nazivom "Digitalizacija zemalja JIE – 'One
way ticket'", koja ce se održati 16. i  17. juna u hotelu "Mediteran" u Becicima, biće digitalizacija i
inovacije u svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora.
U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvodenjem inovacija, digitalizacija
javne uprave, finansijski i tehnički oblići podrške procesima digitalizacije, fintech – unapredenje platformi
za on line placanje, preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije, blockchain, sybersecurity i dr.
Ono po čemu je specifican “D Days” je da i pored činjenice da je u pitanju konferencija koja se bavi
digitalizacijom njen fokus je na pristupu “problem-rješenje”. To znaci da “D days” nije konferencija gdje
će se pričati isključivo o tehnickim pojedinostima pojedinih softvera i tehnologija, već o konkretnim
problemima u svakodnevnom poslovanju  i  rješenjima koje  digitalizacija  poslovanja  omogućava –
pojašnjava Rade Šegrt, direktor BAM Consulta.
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17.05.2022. / 12:32 BEČIĆI - Tema druge regionalna digitalna konferencije "D Days" pod nazivom
"Digitalizacija zemalja JIE - 'One way ticket'", koja će se održati 16. i 17. juna u hotelu "Mediteran" u
Bečićima, biće digitalizacija i inovacije u svim sferama poslovanja javnog i privatnog sektora.
FOTO: DDAYS/PROM
"D  Days"  je  po  svom konceptu  poslovna  konferencija  o  digitalizaciji,  jer  se  na  njoj  prije  svega
privrednicima,  poslodavcima,  zaposlenim  u  javnom  sektoru  i  drugima  ukazuje  kako  digitalna
transformacija nije prolazna moda, niti jednokratni projekat u poslovanju, već trajno promišljanje o
novim poslovnim modelima.
Uprovo zbog toga jedan od ciljeva konferencije je da se pričama o uspješnim procesima digitalne
transformacije iz čitavog regiona ohrabre menadžeri u javnom sektoru i preduzetnici da uvedu nove
organizacione modele koje tehnologija omogućava i time preokrenu dosadašnje trendove.
Inovacije u fokusu konferencije
U fokusu konferencije će biti povećanje produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, digitalizacija
javne uprave, finansijski i tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fintech - unapređenje platformi
za on line plaćanje, preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije, blockchain, sybersecurity i dr.
Konferencija je namijenjena top i srednjem nivou menadžmenta javnih i privatnih preduzeća, javne
uprave, opština i gradova, međunarodnih i nevladinih organizacija, finansijskih institucija, obrazovnih
institucija, IT kompanija, inovativnih kompanija, medija i dr. Na konferenciju će biti pozvani učesnici iz
BiH i cijelog regiona JIE.
Po  čemu se  to  ova konferencija  razlikuje  od  drugih  sličnih  događaja  pojašnjavaju  organizatori  iz
banjalučke agencije "BAM Consulta".
- Ono po čemu je specifičan "D Days" je da i pored činjenice da je u pitanju konferencija koja se bavi
digitalizacijom njen fokus je na pristupu "problem-rješenje". To znači da "D Days" nije konferencija gdje
će se pričati isključivo o tehničkim pojedinostima pojedinih softvera i tehnologija, već o konkretnim
problemima u  svakodnevnom poslovanju  i  rješenjima koje  digitalizacija  poslovanja  omogućava -
pojašnjava Rade Šegrt, direktor BAM Consulta.
Kako kaže, upravo iz tog razloga program konferencije je koncipiran tako da panele i predavanja koja će
se odnositi na digitalizaciju mogu da prate privrednici, poslodavci ili predstavnici lokalnih zajednica koji
nemaju velika specijalistička znanja o IT tehnologijama.
- To smo postigli tako jer ćemo iskustva čuti od učesnika konferencije koji su direktno uključeni u razne
sfere digitalizacije u javnom i privatnom sektoru i  mogu govoriti  iz ličnog iskustva o problemima i
benefitima koje donosi digitalizacija - pojašnjava Šegrt.
On je naveo da će tako, na primjer, od predstavnika EBRD iz BiH i Crne Gore biti prezentovani primjeri
uspješno  sprovedenih  digitalizacija  u  preduzećima,  biće  predstavljen  slučaj  iz  Hrvatske  gdje  su
kompjuterske igrice i kompanije koje se bave njihovim kreiranjem promijenila čitavo okruženje u jednoj
maloj lokalnoj zajednici,  a takođe će iz prve ruke biti  prezentovano kakvi su potencijali  blokchain
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tehnologija i na koji način povećati sayber bezbjednost.
Ovogodišnji "D Days" institucionalno će podržati: Unija udruženja poslodavaca RS, Privredna komora
FBiH,  Bit  Aliance  -  udruženje  najvećih  IT  kompanija  u  BiH,  Cortex  ICT  klaster  za  informacione
tehnologije, inovacije, edukaciju, dizajn i tehnološkirazvoj Crne Gore, Vojvodina ICT klaster.
Više o temama i predavačima možete saznati na sajtu konferencije www.digitalnakonferencija.ba.
Predavači ztbog kojih vrijedi doći
Rade Šegrt, direktor agencije "BAM Consult", koja organizuje konferenciju "DDays", navodi da će na
konferenciji učestvovati oko 30 vrhunskih predavača, među kojima su: Borislav Tadić, viši potpredsjednik
Deutsche Telekoma, Ivan Ostojić, nekadašnji savjetnik za strateške poslovne modele McKinseya, a sada
chief business officer u "Infobipu".
Tu će biti  i  Džošua Bel, Senior IT security consultant u kompaniji  "Telexiom"iz Berlina, lidera u IT
konsalting uslugama, kao i Davorin Miljić, lead IT consultant, jedan od najzaslužnih ljudi za uspješnu
digitalizaciju Univerziteta u Gracu.
Predavač će biti i Ivan Bjelajac, jedan od najuspješnih serijskih preduzetnika u Srbiji, vlasnik i direktor
firme MVP Workshop,  jedne od inovativnih  globalno prepoznatih  blockchain  kompanija,  koja  je  u
posljednje vrijeme razvila novi inovativni model poslovanja koji se zasniva na investiranju u inovativne
timove. Srpskainfo.com Tagovi: becicid daysdigitalna konferencija Povezane vijesti 15.06.2019 | 16:41
Najveći problemi zapadnog Balkana nedostatak kapitala i nezaposlenost 15.06.2019 | 13:31 Maričić: Do
kraja godine elektronsko podnošenje poreskih prijava 15.06.2018 | 17:23 Ministri finansija RS i FBiH:
Izbori zaustavili reforme 15.06.2018 | 12:34 Tegeltija: Republika Srpska 16 kvartala ima pozitivnu stopu
BDP-a
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Broj  kompanija,  preduzeća  i  pojedinaca  s  ovih  prostora  koji  rade  u  oblasti  IT,  energetike  i
telekomunikacija se konstantno povećava i to treba pozdraviti, kaže u intervjuu za "Nezavisne novine"
Borislav Tadić, viši potpredsjednik u jednoj od najprestižnijih svjetskih kompanija, "Deutsche Telekomu".
"S  druge strane,  dio  naših  stručnjaka  se  fizički  preselio  u  druge zemlje,  tako  se  'odliv  mozgova'
nastavlja. Nadam se da će mogućnosti rada na daljinu i, eventualno, konkretne aktivnosti javne uprave
na svim nivoima, usporiti taj trend i obezbijediti budućnost regiona", kaže on. NN: I ove godine jedan ste
od panelista na Digitalnoj konferenciji "D-Days" posvećenoj savremenim tehnologijama, koja se održava
polovinom juna u Bečićima u Crnoj Gori. U odnosu na prošlogodišnju konferenciju, gdje ste takođe bili
učesnik, da li se nešto pokrenulo u BiH i na Balkanu kad je digitalizacija u pitanju? Koliko smo uspjeli
uhvatiti korak? TADIĆ: S pozitivne strane, u odnosu na prošlu godinu, još više preduzeća i pojedinaca s
ovih prostora se bavi temama i radi u oblasti IT, energetike i telekomunikacija. S druge strane, dio naših
stručnjaka se fizički  preselio  u druge zemlje,  tako se "odliv  mozgova" nastavlja.  Nadam se da će
mogućnosti rada na daljinu i, eventualno, konkretne aktivnosti javne uprave na svim nivoima usporiti taj
trend i obezbijediti budućnost regiona. NN: Šta je, po Vašem mišljenju, ono na šta bi ove godine možda
posebno trebalo obratiti pažnju? Koje IT tehnologije bi možda posebno mogle imati uticaj? TADIĆ: U
svakom slučaju, to su metaverse i blockchain, gdje postoji veliki interes investitora, te izuzetna dinamika
u razvoju i  novitetima. Metaverse je digitalni,  interaktivni  prostor u kojem se kombinuju koncepti
augmentovane i  virtualne realnosti,  društvenih mreža,  video-igara,  te kriptovaluta.  Kriptovalute i
kriptougovori su opet dio blockchaina, decentralizovanog bezbjednog registra, koji može pokrenuti
zamjenu i dopunu institucija, procesa i objekata, poput klasičnih valuta. NN: Dugo živite na Zapadu, u
zemlji koja je poznata po tehnologiji, ali ipak se čini da je i Njemačka u određenim oblastima u zaostatku
kad je digitalizacija u pitanju. Da li je ta ocjena tačna i, ako jeste, šta je razlog? TADIĆ: Zavisi od ugla
posmatranja. Njemačka ima izvrsnu, sveobuhvatnu strategiju i stručnjake za digitalizaciju, te odlična
iskustva  iz  industrijskog  sektora.  Ono  što  se  može  poboljšati,  generalno  u  Evropi,  je  brzina
implementacije, te smjelije regulisanje i finansiranje inovativnih rješenja i disruptivnih startapa. Ipak,
instalacija brzog interneta na bazi optičke infrastrukture je tek prošle godine u Njemačkoj uzela zamah.
Takođe, niz administrativnih procedura se može dalje pojednostaviti. NN: Koliko je bitna e-javna uprava?
Kako digitalne tehnologije mogu unaprijediti javne službe? TADIĆ: E-javna uprava je izuzetno važna.
Primjer nekoliko zemalja u Evropi poput Estonije pokazuje koliko građani i privreda mogu profitirati od
digitalizacije javne uprave. Mogućnost online narudžbe službenih dokumenata ili njihove upotrebe u
digitalnom formatu smanjuje troškove i  povećava zadovoljstvo za sve uključene, ubrzava procese,
pozitivno djeluje na čovjekovu okolinu. Isto važi za npr. registraciju preduzeća, online suđenja ili prijave
poreza. NN: Kako digitalne tehnologije mijenjaju životne navike ljudi? I na koji način utiču na kvalitet
života? TADIĆ: Digitalnu kartu za javni prevoz ili parking na telefonu je jednostavnije kupiti i produžiti.
Online kupovina, narudžba hrane ili plaćanje računa na računaru su brži od šetanje do tržnog centra ili
čekanja u redu u banci. Okupiti tim za koji rade zaposleni iz nekoliko gradova na virtuelnom sastanku
svaki dan je lakše nego putovati satima do kancelarije. Primjera je milion. Uvijek će npr. papirna knjiga,
odlazak u restoran ili uživanje u pozorišnoj predstavi biti nešto posebno, ali za većinu svakodnevnih
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aktivnosti digitalna opcija jeste ili postaje daleko atraktivnija. NN: Koliko su evropski fondovi, poput
plana EU jačanja digitalizacije, bitni za BiH i zapadni Balkan? Kako se ti fondovi mogu iskoristiti? TADIĆ:
Dobre ideje i projekti se mogu realizovati uz podršku niza sredstava kojima je moguće pristupiti kao
pojedinac, komercijalna ili  nevladina organizacija. Sredstva uključuju regionalne i EU fondove, ali i
fondove investitora i banaka. Ako je neko motivisan, ima dobar tim i znanje, a nedostaju mu sredstva za
implementaciju rješenja ili rast, ne treba da oklijeva ni trenutka da potraži savjet ili aplicira za sredstva.
Čak i iz neuspjelih pokušaja se nešto nauči i povećaju šanse za naredni uspjeh.
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Nakon uspješno realizovane prve Digitalne konferencije, najavljujemo i drugu D Days konferenciju koja
će se održati 16. i 17. juna u Bečićima. Da li je sve spremno? Koje su teme? Kome je namjenjena
konferencija? Ko su panelisti?
O svemu ovome su govorili Rade Šegrt, organizator i direktor Bam Consalta, te jedan od panelista, Bojan
Luburić, predsjednik uprave MF Banke.
Opšrinije u video prilogu...
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Naša preduzeća su na na relativno niskom nivou digitalizacije i takva slika se u najskorijem periodu mora
promijeniti kako bi domaće kompanije postale konkurentnije, smatra Zihnija Hasović, glavni menadžer
EBRD za BiH. Hasović, koji će biti i jedan od predavača na predstojećoj digitalnoj konferenciji "D Days"
koja se 16. i 17. juna održava u Bečićima, podsjetio je da je EBRD do sad realizovao veliki broj projekata
koji su za cilj imali da se podigne nivo digitalizacije kompanije u BiH. To smo radili uz podršku nekoliko
donatora prvenstveno Evropske Unije i Norveške vlade. Nedavno je oficijelno pokrenut program vrijedan
40 miliona evra "Go digital"  u BiH koji  je dio projekta koji  se implementira zajedno sa GIZ-om, a
sufinansira ga Evropska unija. Prema njegovim riječima uslovi su veoma povoljni. EBRD obezbjeđuje
sredstva,  a  EU  podsticaje  u  vrijednosti  15  odsto  iznosa  kredita,  kao  i  omogućava  angažiranje
specijaliziranog konsultanta koji pomaže kompanijama u pripremi projekata. "Mi ta sredstva plasiramo
preko lokalnih banaka. Po sadašnjim informacijama većina banaka će se uključiti u taj proces", navodi
Hasović. Kako kaže, mala i srednja preduzeća biće u mogućnosti da pristupe ovim sredstvima sa kojima
bi trebala da unaprijede svoju tehnologiju, automatizuju procese i uvedu softverska rješenja. "Mislim da
je ovo nešto jako dobro i da je pravi trenutak za to. Digitalizacija je sa kovidom doživjela zamah. Za
uslove u BiH to su poprilično ozbiljna sredstva i najpovoljnija na tržištu. Sada sve zavisi od banaka, jer
predstoji administrativni proces", navodi Hasović. Ipak, on upozorava da postoje i određeni problemi
kada je u pitanju digitalizacija preduzeća, a jedan od njih je što jako puno mladih ljudi odlazi vani i što
školski sistem ne izbacuje toliko kadrova koji mogu pokriti tu prazninu i to pogotovo u IT sektoru. S
druge strane Hasović ističe da svi moramo više raditi i pokazati inovativnost i da se ne možeš samo
sjediti  i  čekati.  "Nova rješenja pomažu da vladate informacijama i  da odluke donosite  na osnovu
činjenica, a ne na osnovu osjećaja", zaključuje Hasović. ANTRFILE Digitalizacija privatnih kompanija - da,
ali kako? Na predstojećoj digitalnoj konferenciji D Days koja će se održati 16. i 17. juna u Bečićima jedan
od panela biće "Digitalizacija privatnih kompanija - da, ali  kako?" Na njemu će učestvovati Zihnija
Hasović, glavni menadžer EBRD za BiH, Matija Dautović, EBRD Crna Gora i Nenad Novović, CEO and
Founder, Amplitudo. Oni će iz prve ruke govoriti šta donosi digitalizacija preduzeća, koji su problemi u
tom procesu, ali i koji su benefiti po uspješno završenom procesu.
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Kako su se pokazale domaće IT kompanije na zahtjevnom tržištu Evropske unije i šta je potrebno da bi
se dobro pozicionirale biće jedna od tema predstojeće regionalne digitalne konferencije D Days koja se
održava 16. i 17. juna u Bečićima.
Borislav Tadić viši potpredsjednik "Deutsche Telekoma" koji kaže da su velike IT korporacije zadovoljne
saradnjom sa domaćim kompanijama, a dobar indikator zadovoljstva je produžetak ili  nadogradnja
inicijalnih ugovora sa više kompanija sa ovih prostora.
Prema njegovim riječima, samo u domenu fiksne telekomunikacione infrastrukture, radi se o desetinama
kompanija. Neke kompanije se odlučuju na grupisanje ili usku saradnju, pa nastupaju zajedno, a druge
nastupaju kao podizvođači njemačkih regionalnih kompanija.
Tadić, koji će biti jedan od predavača na predstojećoj konferenciji D Days, kaže, da se u prethodne dvije
godine broj naših stručnjaka na sjeveru Njemačke višestruko povećao.
"Stručnjaci našeg porijekla su se brzo prilagodili na tehnologije, metode rada i zahtjeve lokalnih sredina
u kojima izvršavaju projekte. Neki su i brzo savladali osnove njemačkog jezika, koje olakšavaju rad i
integraciju u poslovno okruženje. Nadam se da ćemo proširiti kapacitete, kako u domenu planiranja,
dokumentacije i izgradnje, tako i u domenu održavanja telekomunikacionih mreža i inovacija", navodi
potpredsjednik "Deutsche Telekoma".
On ističe da kompanije sa ovih prostora imaju dovoljan broj stručnjaka za manje projekte, te da se radi o
vrlo kvalitetnim kadrovima. Za veće projekte kompanije nerijetko navode da nije jednostavno pronaći
stručnjake na lokalnom tržištu bez dodatne obuke ili potpune prekvalifikacije, te pripreme na rad za
strano, konkretno njemačko tržište.
Aleksandar Vratonjić Gligorijević, direktor marketinga TeleGroup sistema, korporacije koja uspješno
posluje u Njemačkoj kaže da je TeleGroup GmbH kao partner Siemensa već niz godina prisutan na
stranom tržištu, ali je ekspanzija rada uslijedila tek nakon uspostavljanja relacije sa Deutche Telekomom.
"Naši razgovori su počeli prije pandemije, nakon čega je uslijedila serija ugovora i pilota koji su bili
neophodni  da  se  TeleGroup dokaže  kao  partner.  Kao  plod  tog  procesa  uslijedilo  je  dugogodišnje
partnerstvo uspostavljeno za početak do 2025. godine", navodi Vratonjić Gligorijević, koji će takođe
učestvovati na predstojećoj DDays konferenciji.
On navodi da trenutno rade na projektima izgradnje optičke mreže, održavanja bakarne infrastrukture, a
uskoro se spremaju da pruže i uslugu po modelu "ključ u ruke" koja podrazumijeva cijeli proces od
projektovanja do povezivanja krajnjeg korisnika na mrežu.
"Naša prednost je preko dvije decenije iskustva u poslovima telekomunikacija. Mi smo oni koji  su
mnogima u njihove biznise i domove uveli prvi telefon, internet… Na tu podlogu i iskustvo smo nadgradili
sva naša znanja iz domena IT projekata gdje pružamo dodatnu vrijednost poslovnim korisnicima", navodi
Vratonjić Gligorijević.
S obzirom da IT kompanije sa ovih prostora sve teže zadržavaju zaposlene, on je kazao da je prednost
TeleGroupa u tome što ima kadar u šest različitih država.
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"Radimo na tome da pojačamo tim inženjerima i tehničarima koji govore nemački. Nudimo mogućnost
doškolovanja i  usavršavanja,  a ono što je najvažnije i  što je zaključak do kojeg smo došli  tokom
razgovora  sa  budućim  kolegama  kroz  proces  zapošljavanja,  je  da  pružamo  mogućnost  rada  na
projektima koji se odvijaju nevezano od države gdje stanuju", pojašnjava Vratonjić Gligorijević.
Prema njegovim riječima, upravo iz ovog razloga omogućeno je zaposlenima da rade određeni period u
Njemačkoj gdje im je sve obezbijeđeno, a troše u Srbiji, BiH....
Tagovi:
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O ovome će biti govora na digitalnoj konferenciji u Bečićima 16. i 17. juna
Kako su se pokazale domaće IT kompanije na zahtjevnom tržištu Evropske Unije i šta je potrebno da bi
se dobro pozicionirale biće jedna od tema predstojeće regionalne digitalne konferencije D Days koja se
održava 16. i 17. juna u Bečićima. Borislav Tadić, viši potpredsjednik "Deutsche Telekoma" koji kaže da
su velike IT korporacije zadovoljne saradnjom sa domaćim kompanijama, a dobar indikator zadovoljstva
je produžetak ili nadogradnja inicijalnih ugovora sa više kompanija sa ovih prostora. Prema njegovim
riječima, samo u domenu fiksne telekomunikacione infrastrukture, radi se o desetinama kompanija. Neke
kompanije se odlučuju na grupisanje ili usku saradnju, pa nastupaju zajedno, a druge nastupaju kao
podizvođači njemačkih regionalnih kompanija. Tadić, koji će biti jedan od predavača na predstojećoj
konferenciji D Days, kaže, da se u prethodne dvije godine broj naših stručnjaka na sjeveru Njemačke
višestruko povećao. "Stručnjaci našeg porijekla su se brzo prilagodili na tehnologije, metode rada i
zahtjeve lokalnih sredina u kojima izvršavaju projekte. Neki su i brzo savladali osnove njemačkog jezika,
koje olakšavaju rad i integraciju u poslovno okruženje. Nadam se da ćemo proširiti kapacitete, kako u
domenu planiranja, dokumentacije i izgradnje, tako i u domenu održavanja telekomunikacionih mreža i
inovacija", navodi potpredsjednik "Deutsche Telekoma". On ističe da kompanije sa ovih prostora imaju
dovoljan broj stručnjaka za manje projekte, te da se radi o vrlo kvalitetnim kadrovima. Za veće projekte
kompanije nerijetko navode da nije jednostavno pronaći stručnjake na lokalnom tržištu bez dodatne
obuke ili potpune prekvalifikacije, te pripreme na rad za strano, konkretno njemačko tržište. Aleksandar
Vratonjić Gligorijević, direktor marketinga TeleGroup sistema, korporacije koja uspješno posluje u
Njemačkoj kaže da je TeleGroup GmbH kao partner Siemensa već niz godina prisutan na stranom tržištu,
ali je ekspanzija rada uslijedila tek nakon uspostavljanja relacije sa Deutche Telekomom. "Naši razgovori
su počeli prije pandemije, nakon čega je uslijedila serija ugovora i pilota koji su bili neophodni da se
TeleGroup dokaže kao partner. Kao plod tog procesa uslijedilo je dugogodišnje partnerstvo uspostavljeno
za početak do 2025. godine", navodi Vratonjić Gligorijević koji će takođe učestvovati na predstojećoj
DDays konferenciji. On navodi da trenutno rade na projektima izgradnje optičke mreže, održavanja
bakarne  infrastrukture,  a  uskoro  se  spremaju  da  pruže  i  uslugu  po  modelu  "ključ  u  ruke"  koja
podrazumijeva cijeli  proces  od projektovanja  do povezivanja  krajnjeg korisnika  na mrežu.  "Naša
prednost je preko dvije decenije iskustva u poslovima telekomunikacija. Mi smo oni koji su mnogima u
njihove biznise i domove uveli prvi telefon, internet… Na tu podlogu i iskustvo smo nadgradili sva naša
znanja iz domena IT projekata gdje pružamo dodatnu vrijednost poslovnim korisnicima", navodi Vratonjić
Gligorijević. S obzirom da IT kompanije sa ovih prostora sve teže zadržavaju zaposlene, on je kazao da
je prednost TeleGroupa u tome što ima kadar u šest različitih država. "Radimo na tome da pojačamo tim
inženjerima i tehničarima koji govore nemački. Nudimo mogućnost doškolovanja i usavršavanja, a ono
što je najvažnije i što je zaključak do kojeg smo došli tokom razgovora sa budućim kolegama kroz proces
zapošljavanja, je da pružamo mogućnost rada na projektima koji se odvijaju nevezano od države gdje
stanuju", pojašnjava Vratonjić Gligorijević. Prema njegovim riječima, upravo iz ovog razloga omogućeno
je zaposlenima da rade određeni period u Njemačkoj gdje im je sve obezbjeđeno, a troše u Srbiji, BiH....
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Na drugoj regionalnoj konferenciji D Days koja će biti održana 16. i 17. juna u Bečićima pod nazivom
Digitalizacija zemalja jugoistočne Evrope posjetiocio će imati priliku upoznati se sa raznim temama iz
ovih oblasti kao i sa inovacijama iz različitih sfera poslovanja i poslovnih modela.
Izjave u prilogu: Bojan Luburić, predsjednik Uprave MF banke a.d. Banja Luka i Rade Šegrt, direktor BAM
Konsulta.
Opširnije u video prilogu.
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Kako su se pokazale domaće IT kompanije na zahtjevnom tržištu Evropske Unije i šta je potrebno da bi
se dobro pozicionirale biće jedna od tema regionalne
Borislav Tadić, viši potpredsjednik "Deutsche Telekoma", kaže da su velike IT korporacije zadovoljne
saradnjom s domaćim kompanijama, a dobar indikator zadovoljstva je produžetak ili  nadogradnja
inicijalnih ugovora sa više kompanija sa ovih prostora. Prema njegovim riječima, samo u domenu fiksne
telekomunikacione infrastrukture radi se o desetinama kompanija. Neke kompanije se odlučuju na
grupisanje ili  usku saradnju, pa nastupaju zajedno, a druge nastupaju kao podizvođači  njemačkih
regionalnih kompanija. Tadić, koji će biti jedan od predavača na predstojećoj konferenciji "D Days", kaže
da se u prethodne dvije godine broj  naših stručnjaka na sjeveru Njemačke višestruko povećao.  -
Stručnjaci našeg porijekla su se brzo prilagodili na tehnologije, metode rada i zahtjeve lokalnih sredina u
kojima izvršavaju projekte. Neki su i brzo savladali osnove njemačkog jezika, koje olakšavaju rad i
integraciju u poslovno okruženje. Nadam se daćemo proširiti kapacitete, kako u domenu planiranja,
dokumentacije i izgradnje, tako i u domenu održavanja telekomunikacionih mreža i inovacija - navodi
potpredsjednik "Deutsche Telekoma". On ističe da kompanije sa ovih prostora imaju dovoljan broj
stručnjaka za manje projekte, te da se radi o vrlo kvalitetnim kadrovima. Za veće projekte kompanije
nerijetko navode da nije jednostavno pronaći stručnjake na lokalnom tržištu bez dodatne obuke ili
potpune prekvalifikacije, te pripreme na rad za strano, konkretno njemačko tržište. Aleksandar Vratonjić
Gligorijević, direktor marketinga TeleGroup sistema, korporacije koja uspješno posluje u Njemačkoj, kaže
da  je  TeleGroup  GmbH kao  partner  Siemensa  već  niz  godina  prisutan  na  stranom tržištu,  ali  je
ekspanzija rada uslijedila tek nakon uspostavljanja relacije sa Deutsche Telekomom. - Naši razgovori su
počeli  prije pandemije, nakon čega je uslijedila serija ugovora i  pilota koji  su bili  neophodni da se
TeleGroup dokaže kao partner. Kao plod tog procesa uslijedilo je dugogodišnje partnerstvo uspostavljeno
za početak do 2025. godine - navodi Vratonjić Gligorijević, koji će takođe učestvovati na predstojećoj "D
Days" konferenciji. Ističe da trenutno rade na projektima izgradnje optičke mreže, održavanja bakarne
infrastrukture, a uskoro se spremaju da pruže i uslugu po modelu "ključ u ruke", koja podrazumijeva
cijeli proces - od projektovanja do povezivanja krajnjeg korisnika na mrežu. - Naša prednost je preko
dvije decenije iskustva u poslovima telekomunikacija. Mi smo oni koji su mnogima u njihove biznise i
domove uveli prvi telefon, internet… Na tu podlogu i iskustvo smo nadgradili sva naša znanja iz domena
IT projekata, gdje pružamo dodatnu vrijednost poslovnim korisnicima - navodi Vratonjić Gligorijević. S
obzirom da IT kompanije sa ovih prostora sve teže zadržavaju zaposlene, on je kazao da je prednost
TeleGroupa  u  tome  što  ima  kadar  u  šest  različitih  država.  -  Radimo  na  tome  da  pojačamo  tim
inženjerima i tehničarima koji govore njemački. Nudimo mogućnost doškolovavanja i usavršavanja, a
ono što je najvažnije i što je zaključak do kojeg smo došli tokom razgovora sa budućim kolegama kroz
proces zapošljavanja jeste da pružamo mogućnost rada na projektima koji se odvijaju nevezano od
države gdje stanuju - pojašnjava Vratonjić Gligorijević. Prema njegovim riječima, upravo iz ovog razloga
omogućeno je zaposlenima da rade određeni period u Njemačkoj, gdje im je sve obezbijeđeno, a troše u
Srbiji, BiH… M.S.
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BEČIĆI - Druga digitalna konferencija "D Days", na kojoj će biti riječi o digitalizaciji i inovacijama u svim
sferama poslovanja javnog i privatnog sektora, otvorena je danas u Bečićima u Crnoj Gori.
Foto: Capital Teme ovogodišnje dvodnevne "D days" konferencije su povećanje produktivnosti kompanija
uvođenjem inovacija, finansijski i tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech - unapređenje
platformi za bezgotovinsko plaćanje, sigurnost i edukacija potrošača u sferi online plaćanja, digitalizacija
javne uprave, preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije, blockchain, syber security i dr.
Prvi dan konferencije počeo je panelom "Fintech - samo opušteno, molim!", a na ovom panelugovoriće
predsjednik uprave MF banke Bojan Luburić, pomoćnica ministra finansija RS Snježana Rudić, Boris
Majstorović zamjenik direktora BCX-a, predsjednik uprave NLB banke Goran Babić i direktor direkcije za
platni sistem CBCG Ivan Bošković.
Prvog dana konferencije biće riječi i o usklađenosti obrazovnog sistema sa potrebama tržišta, dok će
sutra biti održani paneli posvećeni stanju i perspektivama digitalizacije u zemljama JIE, digitalizaciji
privatnih kompanija te digitalnoj transformaciji javne uprave u regionu SEE.
Organizator konferencije koja se ove godine održava 16. i 17. juna u Crnoj Gori je firma "Bam consult"
koja se bavi različitim poljima business consultinga, PR, oglašavanja i sl. CAPITAL Tagovi: becicid days
Povezane  vijesti  17.05.2022  |  12:32  Digitalna  konferencija  "D  Days"  16.  i  17.  juna  u  Bečićima
15.06.2019 | 16:41 Najveći problemi zapadnog Balkana nedostatak kapitala i nezaposlenost 15.06.2019
| 13:31 Maričić: Do kraja godine elektronsko podnošenje poreskih prijava 15.06.2018 | 17:23 Ministri
finansija RS i FBiH: Izbori zaustavili reforme
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Konferencija je otvorena predavanjem "Fintech - samo opušteno molim" u okviru koga je bilo riječi o
digitalizaciji bankovnih usluga.
U Bečićima je danas otvorena druga konferencija D Days, koju organizuje BAM Consult iz Banjaluke, a
koja se bavi digitalizacijom i inovacijama u poslovanju javnog i privatnog sektora u jugoističnoj Evropi.
Jedno od pitanja na panelu je bilo i - Kako povećati povjerenje građana i smanjiti strah od digitalizacije?
"Banke iz RS i  regiona ulažu značajna sredstva u digitalizaciju finansijskog i  bankarskog sektora i
pokušavamo i direktno i kroz kampanje da što bolje informišemo građane o prednostima digitalnog
načina rada i poslovanja", kazao je Bojan Luburić, direktor MF banke. Direktor NLB banke ad Banjaluka
Goran Babić kaže da do nesporazuma ponekad dolazi jer klijenti imaju pitanja koja bankarima ne padnu
na pamet. "Nismo zadovoljni tempom digitalizacije ovog sektora, jer neke tehnologije imamo duže od 10
godina, a i dalje se malo koriste. Digitalizacija nije samo neodlazak na šalter da platite račune, nego i
ubrzanje  i  modernizacija  cijelog procesa rada",  kazao je  Babić.  Boris  Majstorović  iz  Digital  Asset
Menagementa kaže da je jako važno raditi  na edukaciji  i  finansijskoj  pismenosti,  a  govorio je i  o
kriptovalutama. "Donedavno, u finansije su se najbolje razumjeli uglavnom muškarci i visokoobrazovani
ljudi, ali primjećujemo da se to veoma brzo mijenja", dodao je. "Tržište i klijentela se mijenjaju. Radimo
na digitalnom opismenjavanju i edukaciji korisnika, što je ključ svega. Kriptovalute postaju mainstream,
nisu nepoznanica", poručio je Majstorović tokom razgovora na panel diskusiji.Dodao je da je finansijska
pismenost ključ svega "Na taj način poboljšavamo usluge i brzinu", rekao je Majstorović. Snježana Rudić
iz Ministarstva finansija RS kaže da naša država nije dorasla kriptovalutama. "U ovoj oblasti mi ne
možemo biti pioniri.Nedostaju nam šabloni koji daju mogućnost da vidimo gdje su se neke norme dobro
pokazale, a gdje nisu, pa da se to poboljša.Mi imamo u proceduri usvajanje određenih propisa. Uskoro se
planira izmjena Zakona o prodaji hartija od vrijednosti, gdje se nalazi i stavka o fintech tehnologiji.
Osnova je da se spriječi pranje novca", rekla je Rudićeva. Ona je dodala da je sada najveći izazov urediti
imovinu koja se vezuje samo za softver. Jedno od pitanja na panelu bilo je i šta će biti sa šalterima i
šalterskim radnicama? "Šalteri će živjeti još tri do pet godina, ili bar dok 'milenijalci' ne preuzmu sve
poslove. Za 10 godina najkasnije ili neće postojati, ili će biti rijetkost zanemarive važnosti. Nestaće
potreba za njima dolaskom nove generacije", kaže Luburić. Ivan Bošković iz direkcije za platni sistem
CBCG, smatra da je regulacija zakona koji se tiču ove oblasti izazov za institucije. "Treba razumjeti
tehnologiju i način na koji se primjenjuje da bismo mogli donijeti regulacije. Trebamo razviti bolju
saradnju regultora u regionu. Morali bismo raditi na tome da to bude unificirano'', rekao je Bošković.
Učesnici panela su se složili  da mnoge državne institucije kaskaju za bankama što se tiče stepena
digitalizacije, jer u mnogima nema mogućnosti da se putem interneta podnese potreban zahtjev, potvrda
i slično, i zbog toga se i dalje "šalta" od jednog šaltera do drugog. (MONDO)
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Sta je novo u digitalnoj transformaciji? Da li je su kriptovalute budućnost? Da li je smanjen otpor prema
digitalizaciji. Sve su ovo pitanja na koja će se razgovarati na dvodnevnoj konferenciji D Days koja se
održava u Bečićima. Iako već duboko gazimo u digitalnu transformaciju stiče se utisak da je još dosta
otopra prema ovoj oblasti.
Finasijske institcije već uveliko primjenjuju digitalizaciju u svom poslovajnju bilo da je riječ o online
plaćanjima, kartičnim plaćanjima ili drugim oblicima transfera novca.
"MF banka je prepoznala da su nove generacije sve više okrenuta novim tehnološkim inovacijama i oni ce
u bliskoj budućnosti biti nosioci poslovnih aktivnosti. Analizirajući te činjenice shvatili smo da je što brža
transfirmacija nas kao banke neophodna kako bi što bolje našu uslugu isporučiti klijentima", rekao je
Bojan Luburić predsjednik Uprave MF banke.
Ono što je sigurno da digitalizacija neće dovesti do smanjenja radnog osoblja, oni će biti edukovani za
novi posao, jer i dalje su ljudi ti koji nose posao kaže Goran Babić predsjednik Uprave NLB banke.
"Mi u bankama ali i  u ostalim sekorima imamo probleme u nekim zakonskim regulativama kao nor
digitalni  potpis. Vi  još uvijek morate doći  lično u banku kako bi ste završili  neki posao. Moraju se
prilagodi zakoni i primjenjivati u praksi", rekao je Babić.
Sigurnost digitalnog poslovanja i pravna regulativa je nešto što će predstavljati izazov za državu.
" Kod nas su digitalna tržišta još u razvoju i nekada je potrebno da ih u početku ne opteretitie određenim
normama kako ih ne biste u samom startu opteretili. Na sledećoj sjednici NS RS naći će se izmjene
Zakona o hartijama od vrijednosti koji su između ostalog odnose i na uređenje tržišta kriptovaluta",
poručila je Šnježana Rudić iz ministarstva finasija Republike Srpske.
Konferencija D Days koju već drugu godinu za redom organizuje BAM Consult ima namjeru da donese
novosti iz oblasti digitalne transformacije i svih izazova koji prate ovaj proces.
"Trudimo se da našim konferencijama pošaljemo poruku privredi ali i zakondavcima šta je to novo, šta su
trendovi ali i šta su opasnosti u digitnom poslovanju" rekao je Rade Šegrt direktor BAM Consult-a.
Digitalizacija već uveliko traje a naš prostor ima šansu da prateći trendove postane zanimljivo tržiste za
velike kompanije koje sve više traže naše IT sručnjake za rad na velikim i kompleksinim projektima.
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Otvarajući drugu regionalnu konferenciju "D days" direktor "BAM Consulta" Rade Šegrt istakao je da
migracija IT stručnjaka i kompanija značajno utiče na naš region te da se podrazumjeva da će to biti
česta tema koja će se pominjati na ovogodišnjoj konferenciji .
 16.06.2022. / 16:07 BEČIĆI - Direktor "BAM Consulta" Rade Šegrt istakao je da migracija IT stručnjaka
i kompanija značajno utiče na naš region te da se podrazumijeva da će to biti česta tema koja će se
pominjati na ovogodišnjoj konferenciji .
Foto: Capital On je istakao da će se "D days" konferencija baviti temama poput fintecha, blockchaina,
digitalizacije javne uprave, obrazovanja, povećanja produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, kao i
finansijskim i tehničkim oblicima podrške procesima digitalizacije.
Otvarajući drugu regionalnu konferenciju, Šegrt je rekao da je specifičnost "D days" je to što je, pored
činjenice da je u pitanju konferencija koja se bavi digitalizacijom, njen fokus na pristupu "problem -
rješenje".
Osvrćući  se  na prvi  panel  pod nazivom "Fintech -  samo opušteno molim!",  Šegrt  kaže da fintech
tehnologije ubrzano mijenjaju svijet nudeći  kreativna riješenja, olakšavaju i  ubrzavaju finansijske
transakcije.
"Fintech -samo opušteno, molim!"
Otpor  prema inovacijama se smanjuje,  mentalitet  se polako mijenja i  fintech kao spoj  finansija  i
tehnologije ima budućnost i svijetlu perspektivu koja će se odraziti na brzinu i kvalitet usluga kao i na
povećanje drugih parametara u društvu, istaknuto je tokom panela "Fintech - samo opušteno, molim!"
dvodnevne "D days" konferencije u Bečićima.
Moderator panela, direktor Društva za upravljanje Penzijskim rezervnim fondom (PREF) Republike Srpske
Miloš Grujić kaže da je utisak da naš mentalitet sporo prihvata inovacije.
Predsjednik uprave MF banke Bojan Luburić je rekao da bilo kakva inovacija i veća promjena sa sobom
neminovno donosi i određene nepoznanice i određenu dozu neizvjesnosti, što ljudima izaziva određeni
strah od nepoznatog.
On kaže da se otpor javlja unutar samih finansijskih institucija, kod regulatora i samih klijenata.
Luburić kaže da finansijske institucije, regulatori, zakonodavci i kompanije moraju mnogo više jedni
druge da uvažavaju kao neminovne činioce i da zajedno iniciraju i mijenjaju regulativu od samog početka
pa do kraja ističući da će se tada desiti ozbiljni pomaci.
On kaže da je  besmisleno da finansijske institucije  troše resurse,  vrijeme i  trud da objašnjavaju
klijentima ko je osmislio inovaciju i kako ona radi, jer je to često komlikovano i zbunjuje ljude.
"Poenta je da se prepozna stvarna potreba, stvarni problem, potencijalni problem koji klijent ima i da se
na što lakši način objasni kako ćemo riješiti problem klijentu na brz i jednostavan način i kako će to
uticati na uštedu vremena i novca", rekao je Luburić.
Osvrćući se na smanjivanje broja šaltera i prelazak na digitalizaciju u bankarskom sektoru, Luburić kaže
da u ovoj banci nisu imali predimenzioniran broj šaltera, ističući da treba imati u vidu da postoji jedan
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broj stanovništva koji i dalje preferira i želi direktan kontakt i koristi usluge na tradicionalan način.
Luburić smatra da će šalteri u bankama nastaviti da funkcionišu sasvim sigurno u narednih tri do pet
godina, možda i deset, ali ne više od toga.
Foto: Capital
Predsjednik uprave NLB banke Goran Babić kaže da bankarski sektor više od 10 godina ulaže značajne
resurse i sredstva u razvoj fintech, što je prepznato kao budućnost bankarskog sektora.
Banke su prepoznale da je ulaganje u nove tehnologije i novi način rada nešto što je neophodno i što je
budućnost.
On je istakao da banke i u Republici Srpskoj i regionu značajno ulažu u nove vrste usluga i podižu
kvalitet usluga.
Babić kaže da ne možemo biti zadovoljni obimom digitalizacije finansijskog sektora, ali i samih klijenata,
ističući da je na tome potrebno raditi kroz direktne kanale, kampanje, kako bi se približile usluge i kako
bi klijenti bili informisani.
Primijetio je da i da mlađi ljudi, koji prihvataju nove tehnologije, iz nekog razloga u bankarskom sektoru
nisu spremni prihvatiti  nove tehnologije, smatrajući  ih rizikom koji  je nepotreban, iako u nekoliko
sekundi ili sa dva klika mogu da plate neki komunalni račun.
Babić je rekao da među nama još uvijek postoji određena doza straha od novih tehnologija i da li će neko
zbog toga da izgubi posao koji radi, gdje će ga nova tehnologija zamijeniti.
On je kao svijetli primjer naveo Poresku upravu Srpske koja je mnogo uradila na digitalnoj komunikaciji
sa klijentima i poreskim obveznicima.
Problem finansijska pismenost
Komercijalni direktor banjalučke kripto-mjenačnice BCX-a Boris Majstorović rekao je na konferenciji da
sve više ljudi prepoznaje kriptovlute i digitalnu imovinu kao jedan vid investicija i ulažu u nju. On kaže da
je najveći problem finansijska pismenost, zbog čega je neophodna edukacija građana i pravnih lica.
Oblast u kojoj djeluje njegova kompanija zakonski je neuređena u Srpskoj, a on je istakao da je mnogo
drugih oblasti takođe zakonski neuređeno, ali da postoje kompanije koje i pored toga uredno posluju po
već važećim zakonima.
Kazao je da nema potrebe da se žuri sa regulacijom "Fintech" usluga u Srpskoj te ukazao i na primjer
Srbije, koja je donijela odgovarajući zakon koji firme koje se bave tom vrstom usluga još ne mogu u
potpunosti da isprate.
Pomoćnik ministra finansija Republike Srpske Snježana Rudić kaže da je život brži od pravne norme i da
se stvari brže dešavaju na tržištu, privredi, zajednici, među građanima nego što to normiranje može da
sustigne.
"Nalazimo se u sferi finansijskih virusa, da kažem, gdje se mutacije dešavaju nevjerovatnom brzinom,
tako da je vrlo teško napraviti normu koja bi dala zadovoljavajući okvir", kaže Rudićeva.
Referišući se na kripto-tržište, Rudićeva kaže da pripada državnim službenicima koji zagovaraju pristup
da neka društvena pojava ukoliko se nije dovoljno ukorijenila ne treba je ni normirati.
"Svako normiranje bi bila zapravo poruka društvu da država zna šta radi i da je dorasla i nadzoru što u
ovakvim slučajevima digitalne imovine nije slučaj. Mi u ovj fazi, u ovoj oblasti, ne možemo biti pioniri
uređenja,  nama nedostaje  i  ekspertiza  sa  jedne strane,  a  sa  druge strane nam ndostaju  šabloni,
uporedna prava koja daju mogućnost da i na nekoj naučnoj osnovi i na bazi empirije poredimo gdje su se
koje norme dobro pokazale, gdje su postale smetnja, pa da onda i  mi krenemo u uređenje", kaže
Rudićeva.
Ona je rekla da su u Srpskoj u proceduri usvajanja određeni propisi i da se sljedeće sedmice očekuje
usvajanje izmjene Zakona o tržištu hartija od vrijednosti, gdje ima i stavka o 'Fintech' tehnologiji, a
glavni cilj je sprečavanje pranja novca
"Dakle usvajamo zakon u kojem se ne radi ništa drugo do implementacije određenih zahtjeva vezanih za
sprečavanjere pranja novca. Dakle, u evropskoj direktivi to traže da se i ova vrsta transakcija u određenj
mjeri dovede u ravan sa drugim zahtjevima vezanim za druge finansijske instrumente i imovinu. Mada
već sad mi smo svjesni da i te direktive nisu u potpunosti usaglašene sa preporukama koje imaju jedan
daleko širi obuhvat vezan za sve vrste digitalne imovine , za sve učesnike na tržištu", kaže Rudićeva.
Ona kaže da se malim koracima, isključivo vezano samo za sprečavanje pranje novca.
Direktor direkcije za platni sistem Centralne banke Crne Gore Ivan Bošković je rekao da akumulacija
znanja unutar samog regulatora treba razumjeti tehnologiju i na što se ona primjenjuje.
"Vođeni time u CBCG unazad tri godine smo oformili direkciju koja se bavi finansijsim tehnologijama sa
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namjerom da ta znanja akumuliramo određenom broju kolega a onda i podijelimo sa ekonomistima,
ljudima koji rade sa nama. Za početak se mora akumulirati dovoljno znanja u institucije", kaže Bošković.
On kaže da regulacija jeste izazov iz perspektive institucija, međutim da je fokus kako zaštititi korisnke.
"Zaštita i edukacija možda su dva ključna faktora da se počne više primjenjivati u praksi", rekao je
Bošković.
Konferencija "D Days" u Bečićima otvorena je danas u hotelu "Mediteran", a biće nastavljena i sutra.
Osim "Fintech" usluga i kriptovaluta, otvorene su i druge teme poput sajber bezbjednosti, digitalizacije
obrazovanja, a održano je i predavanje o globalnim trendovima u ICT industriji, dok će sutra biti održani
paneli posvećeni stanju i perspektivama digitalizacije u zemljama JIE, digitalizaciji privatnih kompanija te
digitalnoj transformaciji javne uprave u regionu SEE.
CAPITAL Tagovi: d dayskonferencija Povezane vijesti 16.06.2022 | 11:01 U Bečićima otvorena digitalna
konferencija "D Days" 03.06.2022 | 12:58 Odgovorna komunikacija s javnošću u fokusu drugog dana
PRO.PR konferencije 17.05.2022 | 12:32 Digitalna konferencija "D Days" 16. i 17. juna u Bečićima
06.05.2022 | 17:24 Transparentne komunikacije
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Međunarodni ekonomski forum u Sankt Peterburgu - Dodik danas sa Lavrovom, sutra sa Putinom Turski
šef diplomatije u posjeti regionu - Čavušoglu sa Vučićem i Selakom Obilježen Dan odbrane Sarajevsko-
romanijske regije Stigao prvi kontigent junica u Republiku Srpsku - Prnjavorska farma "Jokić" bogatija za
15 novih grla Digitalna konferencija "D DAYS" u Bečićima Vrijeme: Sutra [...]Read More...

Međunarodni ekonomski forum u Sankt Peterburgu - Dodik danas sa Lavrovom, sutra sa Putinom Turski
šef diplomatije u posjeti regionu - Čavušoglu sa Vučićem
Obilježen Dan odbrane Sarajevsko-romanijske regije
Stigao prvi kontigent junica u Republiku Srpsku - Prnjavorska farma "Jokić" bogatija za 15 novih grla
Digitalna konferencija "D DAYS" u Bečićima
Vrijeme: Sutra pretežno oblačno, lokalno moguća slaba kiša
Novosti, 18,45
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Tokom panel diskusije "Fintech - samo opušteno" na D Days konferenciji u Bečićima, Majstorović čija se
firma BCX-Balkan Crypto Exchange bavi kriptovalutama, podsjetio je da je ovo tržište rizično, te da nije
prvi put da se susreću sa ovakvim padovima.
Tržište kriptovaluta u ponedjeljak je doživjelo ogroman pad na svjetskim berzama, ali Boris Majstorović
iz Digital Asset Menagmenta koje upravlja kripto-berzom BCX smatra da to nije ništa neuobičajeno.
"Tržište kriptovaluta je mlado. Mi smo imali ovakve padove i 2014. godine, a zabilježen je i 2018. godine.
Ove godine došli smo takođe do pada. Kriptovalute su rizične investicije", rekao je on. Istakao je da je
ovakva situacija očekivana, s obzirom na trenutna dešavanja u svijetu.  "Ovo je očekivano, jer se
susrećemo sa svjetskim krizama, počevši od rata u Ukrajini i velikih inflacija. Tržište kriptovalita je
tipično.  Kada kapitalno  raste,  kripto  (tržište)  pada.Ovo nije  ništa  neuobičajeno.  Od iduće godine
očekujemo smirenje", istakao je on. Napomenuo je da se ove godine desila interesantna situacija, budući
da  se  kapitalno  tržište  (finansijsko  tržište)  sve  više  isprepliće  sa  tržištem kriptovaluta,  pa  su  u
ponedjeljak oba tržišta doživjela pad vrijednosti svojih valuta. Akcije na azijskim i evropskim berzama su
pale i  danas nakon što je odluka Federalnih rezervi  SAD (Fed) da znatno podignu kamatne stope
podstakla zabrinutost zbog potencijalne recesije u trenutku kada se globalne ekonomije suočavaju sa
visokom inflacijom.
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Sta je novo u digitalnoj transformaciji? Da li je su kriptovalute buducnost? Da li je smanjen otpor prema
digitalizaciji. Sve su ovo pitanja na koja ce se razgovarati na dvodnevnoj konferenciji D Days koja se
održava u Becicima.

Iako vec duboko gazimo u digitalnu transformaciju stice se utisak da je još dosta otopra prema ovoj
oblasti.

Sigurnost digitalnog poslovanja i pravna regulativa je nešto što ce predstavljati izazov za državu.
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Tržište kriptovaluta u ponedjeljak je doživjelo ogroman pad na svjetskim berzama, ali Boris Majstorović
iz Digital Asset Menagmenta koje upravlja kripto-berzom BCX smatra da to nije ništa neuobičajeno.
Tokom panel diskusije "Fintech - samo opušteno" na D Days konferenciji u Bečićima, Majstorović čija se
firmaBCX-Balkan Crypto Exchangebavikriptovalutama, podsjetio je da...
 Tržište kriptovaluta u ponedjeljak je doživjelo ogroman pad na svjetskim berzama, ali Boris Majstorović
iz Digital Asset Menagmenta koje upravlja kripto-berzom BCX smatra da to nije ništa neuobičajeno.
Tokom panel diskusije "Fintech - samo opušteno" na D Days konferenciji u Bečićima, Majstorović čija se
firmaBCX-Balkan Crypto Exchangebavikriptovalutama, podsjetio je da je ovo tržište rizično, te da nije
prvi put da se susreću sa ovakvim padovima. "Tržište kriptovaluta je mlado. Mi smo imali ovakve padove
i 2014. godine, a zabilježen je i 2018. godine. Ove godine došli smo takođe do pada. Kriptovalute su
rizične investicije",rekao je on.
PROČITAJTE JOŠ: Prim. dr. Selimić: Preboljeli, ali i vakcinisani se žale da nisu isti, imamo probleme u
liječenjuIstakao je da jeovakva situacija očekivana, s obzirom na trenutna dešavanja u svijetu. "Ovo je
očekivano, jer se susrećemo sa svjetskim krizama, počevši od rata u Ukrajini i velikih inflacija. Tržište
kriptovalita je tipično. Kada kapitalno raste, kripto (tržište) pada.Ovo nije ništa neuobičajeno. Od iduće
godine očekujemo smirenje", istakao je on. Napomenuo je da se ove godine desila interesantna situacija,
budući da se kapitalno tržište (finansijsko tržište) sve više isprepliće sa tržištem kriptovaluta, pa su u
ponedjeljak oba tržišta doživjela pad vrijednosti svojih valuta.
Akcije na azijskim i evropskim berzama su pale i danas nakon što je odluka Federalnih rezervi SAD (Fed)
da znatno podignu kamatne stope podstakla zabrinutost zbog potencijalne recesije u trenutku kada se
globalne ekonomije suočavaju sa visokom inflacijom.
PROČITAJTE JOŠ: Konobar spašavao ljude iz vatre: 'Rekao sam ljudima da sami uzmu piće i ostavio sve'
(MONDO)
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Digitalna transformacija je proces koji traje već dugo kod nas, o njemu se mnogo priča, a na današnjem
panelu imali  smo priliku da čujemo dokle se stiglo u ovom procesu u različitim republikama bivše
Jugoslavije.
O stanju i perspektivi digitalizacije u zemljama jugoistočne Evrope razgovaralo se na prvom panelu
drugog dana konferencije DDays koja se održava u Bečićima u Crnoj Gori. Tarik Zaimović, direktor ICT
Cortex u okviru panel diskusije rekao da je udruživanje kompanija koje se bave istim poslovima značajno
za napredovanje u sektoru IT industrije. "Pojavom klastera problemi jedne firme nisu više samo njeni.
Svi zajedno sarađujemo i rješavamo prepreke. Klaster - sama riječ znači udruživanje. Trudimo se da
samo bijemo bitke u industriji koje možemo da dobijemo", rekao je on. Valentina Taseva, direktorka
kompanije Semos iz Makedonije kaže da je ova firma uspostavila saradnju sa nekima od najjačih na
globalnom nivou. "Mi smo firma koja je krenula da ostvaruje partnerstvo sa onima na globalnom nivou
kao što su Microsoft ili  Oracle. Željeli  smo da pokažemo šta znamo, kako bi isto znanje mogli i  da
izvozimo", rekla je ona. Nebojša Bjelotomić, iz Inicijative "Digitalna Srbija" smatra da se griješi po
pitanju pojma digitlalizacija. "Ona je sredstvo, a ne cij. Digitalizacija je sredstvo koje pomaže da cijelo
društvo napreduje. Akademska sredina je kreator ideja", rekao je on. Damir Maglajić iz Bit Alijanse
smatra da je važno za digitalizaciju postojanje državne strategije. "Pokušavamo da sarađujemo sa svim
nivoima vlasti i to nam stvara probleme. Neke poslove moramo da radimo na kantonalnom, a neke na
entiteskom. BiH prilično zaostaje kada je digitalizacija u pitanju. Mislim da možemo da dođemo do boljeg
nivoa ako se prihvatimo posla", naveo je on. Milan Šolaja iz Vojvodina ICT Klastera smatra da društvo ne
može da se digitalizuje ukoliko nadležni to ne žele. "Rast IT industrije u Srbiji je posljedica toga da smo
prije 10 godina dobili  nekog na vlasti  koji  je  to stavio kao prioritet.  Srbija ne zaostaje mnogo za
Evropom, danas smo u nekim stvarima peti ili šesti u Evropi", rekao je on. Dodao je da se mnogo treba
uložiti i obrazovanje da bi mladi ljudi bili nosioci promjena. Učesnici panela su istakli da u IT oblasti posla
ima za sve koji imaju vještine i znanja, ali da stvari treba rješavati s vrha, a ne lokalno. (MONDO)
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Građani često imaju strah od inovacija i tehnologija, jer im je sve to nepoznato i novo. Službenici na
šalterima banaka, takođe, potajno strahuju hoće li ostati bez posla usljed svepristune digitalizacije
bankarskog sektora. A
(Foto: Dragana Obradović)
Građani često imaju strah od inovacija i tehnologija, jer im je sve to nepoznato i novo. Službenici na
šalterima banaka, takođe, potajno strahuju hoće li ostati bez posla usljed svepristune digitalizacije
bankarskog sektora. A država? Ona sve to prati i trudi se da nađe načine kako da reguliše ovu oblast.
Kako su poručili učesnici na prvom panelu ovogodišnje D Days konferencije u Bečićima, ne treba žuriti sa
normiranjem ove oblasti, jer se tehnologija mijenja iz dana u dan, te države našeg regiona treba da
osluškuju  tržište  i  prate  kako  su  to  neke  druge  države  uspješno  uredile  i  time uvede  adekvatnu
zakonodavnu praksu u svojim okvirima.
Jedno je činjenica, istakao je u uvodu Miloš Grujić, direktor PREF-a, fintek je naša realnosti i uvođenje
savremenih tehnologija u bankarski sektor ima pozitivne implikacije na cjelokupno društvo, jer se stvara
dodatna vrijednost građanima i privredi. Naveo je podatak da ulaganje u fintek povećava GDP per capita
za 0,1%.
Građane edukovati kako bi prihvatili inovacije
Otpor ka finteku i inovacijama je generalno prisutan u bankarskom sektoru, i u suštini svodi se na
činjenicu da bilo kakva veća promjena sa sobom donosi nepoznanice i određenu dozu neizvjesnosti, te
unosi strah od nepoznatog i dovodi do otpora i blokade, istakao je u svom izlaganju Bojan Luburić,
predsjednik Uprave MF banke iz Banjaluke.
-  Locirali  smo tri  ključna mjesta gdje se taj  otpor  najviše dešava.  Prvo unutar  samih finansijskih
insituticija, zatim kod regulatora i zakonodavca i na kraju kod samih klijenata. Moramo prvo krenuti od
finanasijskih institucija, mijenjati se iznutra, i vidjeti koja su to pitanja koja dovode do otpora i zašto se
teže prihvataju inovacije - rekao je Luburić.
Trebalo bi se pozabaviti, kaže on, posebno pitanjima koje postavljaju zaposleni.
- Vrlo često, kad se planira promjena, zaposleni u bankama postave pitanje: Hoću li se ja moći prilagoditi
u takvom novom okruženju, da li ću doprinijeti radu banke, i hoće li moj rad biti vrijedan. Ova pitanja ne
smiju biti zanemarena.
I zakonodavci i finansijske institucije, prema njegovom mišljenju, imaju tu boljku nedostatka kadrova,
stručnih lica koja imaju iskustva i volju da prate i uče o promjenana, da uočavaju prilike i šanse.
- Ako se složimo da je taj kadar rijedak resurs, onda ga kao takvog moramo dijeliti da bi društvo imalo
koristi. Svi učesnici u ovom procesu moraju jedni druge da uvažavaju, da se zajednničkim snagama radi
na regulativi.
Klijenti su i dalje najvažniji - smatra Luburić.
- Komplikovano je njima pojašnjavati ko je šta osmislio, na kraju krajeva to obigčnog građanina ni ne
zanima. Poenta je da se prepozna potreba ili problem klijenta, i da mu se na što lakši način objasni kako
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ćemo to riješiti, i kako će to uticati na uštedu vremena i prostora. Potrebno je ugraditi vid kratkoročne
nagrade za klijente, da bi se lakše prihvatili noviteti - zaključio je Luburić.
Banke su prepoznale da je tehnologija njihova budućnost i značajne resurse ulažu u novu vrstu usluga,
istakao je Goran Babić, predsjednik Uprave NLB banke Banjaluka.
- U stalnoj komunikaciji sa klijentima i podižući nivo naših usluga pokušavamo da našim klijentima
približimo novitete. Način na koji bankari razmišljaju o približavanju tih usluga građanima nije isti načinu
kako klijent razmišlja. Klijent može imati sasvim drugu percepciju kako treba da finkcioniše savremena
banka, imaju neke druge strahove i pitanja, nego što mi bankari imamo dileme.
Naveo je interesantnu percepciju koju su uočili da npr. mlađa populacija sada više koristi šalter usluge
nego stariji ljudi i to je nešto što pokušavaju da razumiju.
-  To su mladi  koji  odrastaju uz  tehnologiju,  ali  u  domenu banaka nisu spremni  da prihvate nove
tehnologije, smatrajući ih rizikom.
Više od deset godina imaju dobra i moderna rješenja u digitalizaciji, kaže Babić, al ne može reći da su
zadovoljni brzinom sprovođenja odluka.
- Očekivali  smo da da ćemo brže doći do nekih brojki, kao neke druge zemlje u regiji.  Na primjer,
Sjeverna Makedonija je puno odmakla u tom smislu. Cilj  cijelog društva je da se modernizujemo i
prihvatimo inovativnost, kako bi se olakšao svakodnenvni život - poručio je Babić.
Kriptovalute su mejnstrim
Više nije nepoznanica šta su to kriptovalute, jer su svi čuli o njima, od domaćica do bankara, poručio je
Boris Majstorović, CCO fintek kompanije BCX, koja je osnovana 2018. godine i  koja je prva u BIH
implementirala blokčejn tehnologiju. BCX kaže nije klasična kriptomjenjačnica ili kriptoberza, već mnogo
više - imaju svoj digitalni, blokčejn model, i to je temelj u digitalnoj ekonomiji.
- Kod nas se mogu pohraniti digitalne valute na digitalnim novčanicama. Iako smo u početku imali
najviše muškaraca kao klijenata, u dobi od oko 40 godina, sad primjećujemo da nam se obraćaju i dame,
jer to vide kao investiciju. Dolaze i i oni iz klasičnih finansijskih institucija, kao i oni koji su se već
trgovinom bavili na berzama. Vidimo pomake u smislu da nam dolaze ljudi raznih profila, od domaćica do
pravnika. Čak nam i bankari dolaze. Radimo dosta na edukaciji naših korisnika, jer je veliki problem
finansijska pismenost.
Možda je do nedavno ovaj svijet bio svijet zaljubljenika u kripto, ali je to sada postao mejnstrim, kaže
Majstorović.
- Nije to više nepoznanica. Edukacija je ključ, da se podigne finansijska pismenost, jer se time povećava
ne samo kvalitet usluge, nego i efikasnost rada. Kriptovalute nisu kriminal, kako se to danas perceprija u
široj javnosti - istakao je Majstorović.
Kako vlast i zakonodavac gledaju na ovu oblast
Život je brži od pravne norme, poručila je Snježana Rudić, pomoćnica ministra u Ministarstvu finansija
RS. Stvari se brže dešavaju u privredi, zajednici i među građanima, nego što to normiranje može da
sustigne.
- Kad sve to stavimo u finansijski sektor, gdje se promjene jako brzo dešavaju, shvatamo da se nalazimo
u sferi finansijskih virusa, gdje se mutacije dešavaju jako velikom brzinom i jako je teško uspostaviti
norme. Smatram da ako se neka društvena pojava nije dovoljno razvila, ne treba je ni normirati. Svako
normiranje daje privid afirmisanja i poziva ka zajednici, npr. nekoj domaćici, te ispada kao da im šaljemo
poruku da država zna šta radi i da je dorasla da nadgelda i normira sve to. To u ovakvim slučajevima ne
može biti tako...
Rudić smatra da u ovoj fazi razvoja, u ovoj oblasti kakva je digitalna imovina, ne možemo biti pioniri
uređenja.
- Nama nedostaje ekspertiza, kao i uporedna prava, i mogućnost da poredimo gdje su se koje norme
dobro pokazale, a gdje su bile smetnja. Trebamo imati zakon koji je proporcionalan željenom cilju. Nekad
norma može biti toliko rigidna da zaustavi razvoj pojave koja je bila željena.
U proceduri usvajanja u Republici Srpskoj su određeni propisi, pa se sljedeće sedmice očekuje usvajanje
izmjena zakona o tržištu hartija od vrijednosti, gdje je RS najrpije izabrala uzak pristup, kojim se za sada
radi impelementacija zahtjeva radi sprejčavanja pranja novca.
- Mi u RS za sada idemo skromno i malim koracima, isključivo radi sprečavanja pranja novca.
Regulatori moraju razumjeti tehnologiju i način kako se ona primijenjuje da bi mogli donijeti adekvatne
regulative, poručio je Ivan Bošković, direktor direkcije za platni sistem u Centralnij banci Crne Gore.
-  Mi  smo u našoj  Centralnoj  banci  oformirli  direkciju  koja  se  bavi  finansijskim tehnologijama,  sa
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namjerom da znanje kolega podijelimo sa kolegama pravnicima i ekonomistima, a koji možda do sada
nisu  imali  interesa  da  se  bave  ovim pitanjima.  Znači,  mora  postojati  akumulacija  znanja  unutar
institucije.
Drugi izazov, smatra on, koji regulator ima su politički procesi, jer se dešavaju velike turbulencije i na
tom polju.
- Ali, tehnologija ne čeka. Nama kucaju na vrata kompleksne tehnolgije. Regulacija jeste izazov za
institucije, ali je fokus na tome kako zašititi korisnike. Da li možemo zamišljati idealnu regulativu - što da
ne, ako ništa drugo onda da zamišljamo efikasnu saradnju i dijeljenje znanja ne samo u nacionalnim
okvirima, nego i regionalno.
Bošković smatra da je Srbija donijela najbolji zakonodavni okvir koji bi mogao biti vodilja zemljama
regije. Crna Gora, kaže, još nije donijela zakon o digitalnoj imovini i blokčejnu, ali radi na njemu.
- Opet, ne mora da znači da ono što se pokazalo dobro u jednoj zemlji, bude dobro i u drugoj. Nama je
dosta pomogla komunikacija sa drugim centralnim bankama, u smislu šta se pokazalo kao dobra ili loša
praksa, da razumijemo proces i ne ponavljamo greške. Mi u Crnoj Gori moramo poboljšati komunikaciju
između regulatornih tijela i raditi na edukaciji stanovništva, i kako da ono zaštiti svoj prava. Trebalo bi
raditi  na što efikasnijem donošenju, a onda i  ažuriranju regulative. Koliko god da donesete dobru
regualativu, ona ima svoj rok trajanja. Regulativa, ali i čitav sistem, mora biti dovoljno fleksibilan za sve
novitete koji dolaze - zaključio je Bošković.
Ovogodišnja konferencija D Days održava se u Bečićima 16. i 17. juna u organizaciji banjalučke firme
BAM Consult, i posvećena je aktuelnim trendovima u digitalnoj sferi, uvođenju inovacija i tehnologija u
finansijski sektor, kao i procesima digitalizacije u cjelokupnom društvu.
Portal eKapija je medijski sponzor konferencije.
Teodora Brnjoš
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Direktor "BAM Consulta" Rade Šegrt istakao je da migracija IT stručnjaka i kompanija značajno utiče na
naš region te da se podrazumijeva da će to biti  česta tema koja će se pominjati  na ovogodišnjoj
konferenciji.
On je istakao da će se "D days" konferencija baviti temama poput fintecha, blockchaina, digitalizacije
javne uprave, obrazovanja, povećanja produktivnosti kompanija uvođenjem inovacija, kao i finansijskim i
tehničkim oblicima podrške procesima digitalizacije.
Otvarajući drugu regionalnu konferenciju, Šegrt je rekao da je specifičnost "D days" je to što je, pored
činjenice da je u pitanju konferencija koja se bavi digitalizacijom, njen fokus na pristupu "problem -
rješenje".
Osvrćući  se  na prvi  panel  pod nazivom "Fintech -  samo opušteno molim!",  Šegrt  kaže da fintech
tehnologije ubrzano mijenjaju svijet nudeći  kreativna riješenja, olakšavaju i  ubrzavaju finansijske
transakcije.
"Fintech -samo opušteno, molim!"
Otpor  prema inovacijama se smanjuje,  mentalitet  se polako mijenja i  fintech kao spoj  finansija  i
tehnologije ima budućnost i svijetlu perspektivu koja će se odraziti na brzinu i kvalitet usluga kao i na
povećanje drugih parametara u društvu, istaknuto je tokom panela "Fintech - samo opušteno, molim!"
dvodnevne "D days" konferencije u Bečićima.
Moderator panela, direktor Društva za upravljanje Penzijskim rezervnim fondom (PREF) Republike Srpske
Miloš Grujić kaže da je utisak da naš mentalitet sporo prihvata inovacije.
Predsjednik uprave MF banke Bojan Luburić je rekao da bilo kakva inovacija i veća promjena sa sobom
neminovno donosi i određene nepoznanice i određenu dozu neizvjesnosti, što ljudima izaziva određeni
strah od nepoznatog.
On kaže da se otpor javlja unutar samih finansijskih institucija, kod regulatora i samih klijenata.
Luburić kaže da finansijske institucije, regulatori, zakonodavci i kompanije moraju mnogo više jedni
druge da uvažavaju kao neminovne činioce i da zajedno iniciraju i mijenjaju regulativu od samog početka
pa do kraja ističući da će se tada desiti ozbiljni pomaci.
On kaže da je  besmisleno da finansijske institucije  troše resurse,  vrijeme i  trud da objašnjavaju
klijentima ko je osmislio inovaciju i kako ona radi, jer je to često komlikovano i zbunjuje ljude.
"Poenta je da se prepozna stvarna potreba, stvarni problem, potencijalni problem koji klijent ima i da se
na što lakši način objasni kako ćemo riješiti problem klijentu na brz i jednostavan način i kako će to
uticati na uštedu vremena i novca", rekao je Luburić.
Osvrćući se na smanjivanje broja šaltera i prelazak na digitalizaciju u bankarskom sektoru, Luburić kaže
da u ovoj banci nisu imali predimenzioniran broj šaltera, ističući da treba imati u vidu da postoji jedan
broj stanovništva koji i dalje preferira i želi direktan kontakt i koristi usluge na tradicionalan način.
Luburić smatra da će šalteri u bankama nastaviti da funkcionišu sasvim sigurno u narednih tri do pet
godina, možda i deset, ali ne više od toga.
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Predsjednik uprave NLB banke Goran Babić kaže da bankarski sektor više od 10 godina ulaže značajne
resurse i sredstva u razvoj fintech, što je prepznato kao budućnost bankarskog sektora.
Banke su prepoznale da je ulaganje u nove tehnologije i novi način rada nešto što je neophodno i što je
budućnost.
On je istakao da banke i u Republici Srpskoj i regionu značajno ulažu u nove vrste usluga i podižu
kvalitet usluga.
Babić kaže da ne možemo biti zadovoljni obimom digitalizacije finansijskog sektora, ali i samih klijenata,
ističući da je na tome potrebno raditi kroz direktne kanale, kampanje, kako bi se približile usluge i kako
bi klijenti bili informisani.
Primijetio je da i da mlađi ljudi, koji prihvataju nove tehnologije, iz nekog razloga u bankarskom sektoru
nisu spremni prihvatiti  nove tehnologije, smatrajući  ih rizikom koji  je nepotreban, iako u nekoliko
sekundi ili sa dva klika mogu da plate neki komunalni račun.
Babić je rekao da među nama još uvijek postoji određena doza straha od novih tehnologija i da li će neko
zbog toga da izgubi posao koji radi, gdje će ga nova tehnologija zamijeniti.
On je kao svijetli primjer naveo Poresku upravu Srpske koja je mnogo uradila na digitalnoj komunikaciji
sa klijentima i poreskim obveznicima.
Problem  finansijska  pismenost  Komercijalni  direktor  banjalučke  kripto-mjenačnice  BCX-a  Boris
Majstorović rekao je na konferenciji da sve više ljudi prepoznaje kriptovlute i digitalnu imovinu kao jedan
vid  investicija  i  ulažu  u  nju.  On kaže  da  je  najveći  problem finansijska  pismenost,  zbog  čega  je
neophodna edukacija građana i pravnih lica.
Oblast u kojoj djeluje njegova kompanija zakonski je neuređena u Srpskoj, a on je istakao da je mnogo
drugih oblasti takođe zakonski neuređeno, ali da postoje kompanije koje i pored toga uredno posluju po
već važećim zakonima.
Kazao je da nema potrebe da se žuri sa regulacijom "Fintech" usluga u Srpskoj te ukazao i na primjer
Srbije, koja je donijela odgovarajući zakon koji firme koje se bave tom vrstom usluga još ne mogu u
potpunosti da isprate.
Pomoćnik ministra finansija Republike Srpske Snježana Rudić kaže da je život brži od pravne norme i da
se stvari brže dešavaju na tržištu, privredi, zajednici, među građanima nego što to normiranje može da
sustigne.
"Nalazimo se u sferi finansijskih virusa, da kažem, gdje se mutacije dešavaju nevjerovatnom brzinom,
tako da je vrlo teško napraviti normu koja bi dala zadovoljavajući okvir", kaže Rudićeva.
Referišući se na kripto-tržište, Rudićeva kaže da pripada državnim službenicima koji zagovaraju pristup
da neka društvena pojava ukoliko se nije dovoljno ukorijenila ne treba je ni normirati.
"Svako normiranje bi bila zapravo poruka društvu da država zna šta radi i da je dorasla i nadzoru što u
ovakvim slučajevima digitalne imovine nije slučaj. Mi u ovj fazi, u ovoj oblasti, ne možemo biti pioniri
uređenja,  nama nedostaje  i  ekspertiza  sa  jedne strane,  a  sa  druge strane nam ndostaju  šabloni,
uporedna prava koja daju mogućnost da i na nekoj naučnoj osnovi i na bazi empirije poredimo gdje su se
koje norme dobro pokazale, gdje su postale smetnja, pa da onda i  mi krenemo u uređenje", kaže
Rudićeva.
Ona je rekla da su u Srpskoj u proceduri usvajanja određeni propisi i da se sljedeće sedmice očekuje
usvajanje izmjene Zakona o tržištu hartija od vrijednosti, gdje ima i stavka o 'Fintech' tehnologiji, a
glavni cilj je sprečavanje pranja novca
"Dakle usvajamo zakon u kojem se ne radi ništa drugo do implementacije određenih zahtjeva vezanih za
sprečavanjere pranja novca. Dakle, u evropskoj direktivi to traže da se i ova vrsta transakcija u određenj
mjeri dovede u ravan sa drugim zahtjevima vezanim za druge finansijske instrumente i imovinu. Mada
već sad mi smo svjesni da i te direktive nisu u potpunosti usaglašene sa preporukama koje imaju jedan
daleko širi obuhvat vezan za sve vrste digitalne imovine , za sve učesnike na tržištu", kaže Rudićeva.
Ona kaže da se malim koracima, isključivo vezano samo za sprečavanje pranje novca.
Direktor direkcije za platni sistem Centralne banke Crne Gore Ivan Bošković je rekao da akumulacija
znanja unutar samog regulatora treba razumjeti tehnologiju i na što se ona primjenjuje.
"Vođeni time u CBCG unazad tri godine smo oformili direkciju koja se bavi finansijsim tehnologijama sa
namjerom da ta znanja akumuliramo određenom broju kolega a onda i podijelimo sa ekonomistima,
ljudima koji rade sa nama. Za početak se mora akumulirati dovoljno znanja u institucije", kaže Bošković.
On kaže da regulacija jeste izazov iz perspektive institucija, međutim da je fokus kako zaštititi korisnke.

BAM consult kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://poslovnenovine.ba/2022/06/17/zastita-i-edukacija-kljucni-za-visi-nivo-digitalizacije/
http://www.ninamedia.rs


3/3

Medij:
Vreme:

Link:

17.06.2022 11:47

https://poslovnenovine.ba/2022/06/17/zastita-i-edukacija-kljucni-za-visi-nivo-digitalizacije/
Autori:
Teme:

poslovnenovine.ba

Redakcija
D days; Rade Šegrt

Naslov: *Zaštita i edukacija ključni za viši nivo digitalizacije

"Zaštita i edukacija možda su dva ključna faktora da se počne više primjenjivati u praksi", rekao je
Bošković.
Konferencija "D Days" u Bečićima otvorena je danas u hotelu "Mediteran", a biće nastavljena i sutra.
Osim "Fintech" usluga i kriptovaluta, otvorene su i druge teme poput sajber bezbjednosti, digitalizacije
obrazovanja, a održano je i predavanje o globalnim trendovima u ICT industriji, dok će sutra biti održani
paneli posvećeni stanju i perspektivama digitalizacije u zemljama JIE, digitalizaciji privatnih kompanija te
digitalnoj transformaciji javne uprave u regionu SEE.
CAPITAL
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Digitalizacija javne uprave je neminovnost i bespovratan proces, a ne pitanje izbora. Da bi digitalizacija
bila uspješna, mora imati dobar zakonski okvir, biti prilagođena zaposlenima u institucijama, ali prije
svega korisnicima usluga, dobro promovisana, jednostavna i  sigurna, zaključeno je na jednom od
posljednjih panela drugog dana konferencije "D days" - "Digitalna transformacija javne uprave u regionu
SEE - uprkos svemu", koja je održana u Bečićima.
Bojana Bajić rukovodilac IT sektora iz Ministarstva finansija Crne Gore je rekla da IT tehnologija neupitno
napreduje, ali da digitalizacija javne uprave kaska, prenosi " Capital "
Crna Gora je poslednjih deceniju i više usvojila niz e-zakona, propisa, te izvršila digitalizacija brojnih
institucija i organa vlasti, digitalna transformacija je prepoznata u svim strateškim dokumentima Vlade
Crne Gore, ali i pored svega u praksi digitalizacija nije zaživjela.
"Moj utisak je, nakon 30 i više godina iskustva, da je problem možda u razumjevanju, ko šta treba da
radi, da nismo dobro digitalizovali poslovne procese. Ovako, bojim se da nešto nije kako treba, jer
nemamo efekat svega urađenog, a urađeno je zaista mnogo u prethodnih 20 i  više godina",  kaže
Bajićeva.
Učestvujući na panelu "Digitalna transformacija javne uprave u regionu SEE" direktor Poreske uprave
Republike Srpske Goran Maričić rekao je da je Poreska uprava Republike Srpske značajno odmakla u
digitalizaciji.
Da bi se postigao puni efekat, Maričić kaže da je potrebno da ostale institucije prate Poresku upravu u
tom razvoju.
On je ocijenio da je digitalizacija Poreske uprave, poput elektronskog dostavljanja svih poreskih prijava,
značajno unaprijedila njen rad.
"Pojednostavljenje i  automatizacija procedura je jedan od strateških ciljeva Poreske uprave", kaže
Maričić.
Predsjednica Notarske komore Republike Srpske Slada Ivelić je najavila projekat digitalizacije notarijata,
za što je Vlada Srpske već odobrila sredstva.
Ona je istakla da digitalizaciju notarijata podrazumjeva povezivanje sa elektronskim registrima podataka
državnih institucija, od zemljišno knjižnih izvodaka do ostalih podataka, što će znatno uštediti vrijeme
pravnim i fizičkim licima, a povećati pravnu bezbjednost prilikom zaključivanja ugovora pred notarima.
Izvršni direktor kompanije Čikom koja godinama implementira projekta digitalizacije u Crnoj Gori i BiH
govorio je o najvažnijim ciljevima nedavno usvojene Strategije digitalne transformacije i formiranju
Digitalne koalicije u Crnoj Gori.
Završena dvodnevna konferencija
Konferencija  "D  Days"  u  Bečićima  počela  je  juče  u  hotelu  "Mediteran".  Osim  "Fintech"  usluga  i
kriptovaluta, otvorene su i druge teme poput sajber bezbjednosti, digitalizacije obrazovanja, a održano je
i predavanje o globalnim trendovima u ICT industriji, dok su danas održani paneli posvećeni stanju i
perspektivama digitalizacije u zemljama JIE, digitalizaciji privatnih kompanija te digitalnoj transformaciji
javne uprave u regionu SEE.
Teme ovogodišnje  dvodnevne  "D  days"  konferencije  bile  su  povećanje  produktivnosti  kompanija
uvođenjem inovacija, finansijski i tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech - unapređenje
platformi za bezgotovinsko plaćanje, sigurnost i edukacija potrošača u sferi online plaćanja, digitalizacija
javne uprave, preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije, blockchain, syber security i dr.
Prvi dan konferencije počeo je panelom "Fintech - samo opušteno, molim!", a na ovom panelu govorio je
predsjednik uprave MF banke Bojan Luburić, pomoćnica ministra finansija RS Snježana Rudić, Boris
Majstorović zamjenik direktora BCX-a, predsjednik uprave NLB banke Goran Babić i direktor direkcije za
platni sistem CBCG Ivan Bošković.
Prvog dana konferencije razgovarano je i o usklađenosti obrazovnog sistema sa potrebama tržišta, dok
su danas pored panela o digitalnoj transformaciji javne uprave u region SEE, održani paneli posvećeni
stanju i perspektivama digitalizacije u zemljama JIE i digitalizaciji privatnih kompanija.
Na uvodnoj prezentaciji i intervjuu prvog dana konferencije pod nazivom "Cyber bezbjednost - stanje i
trendovi", učesnik je bio Džošua Bel, jedan od vodećih evropskih stručnjaka na polju Cyber sigurnosti,
inače senior IT security consultant, Telexiom GmbH Berlin.
"Case study: Tehnički univerzitet u Gracu - šampion digitalizacije", bio je rezervisan za Davorina Miljića -
lead IT konsultanta, Tehnički univerzitet Grac.
Na panelu "Jednačina uspjeha: Obrazovanje + digitalizacija = uspješan biznis" učesnici su bili Đorđije
Brkuljan, koordinator IPC Tehnopolis, Crna Gora, Gordana Danilović Grković - direktorica, Naučno -
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tehnološki park Beograd, potom Nikola Dragović, savjetnik ministra za naučnotehnološki razvoj, visoko
obrazovanje i informaciono društvo Republike Srpske, te Valentina Beg Deljanin - Chief Education Officer,
ICT Cortex. Moderator je bio prof. dr Saša Petković, Ekonomski fakultet Univerziteta u Banjaluci.
Upriličeno je i  predavanje "Globalni  trendovi  u ICT industriji",  gdje je govorio Borislav Tadić,  viši
potpredsjednik  Deutsche  Telekoma,  a  održan  je  i  Fireside  chat,  gdje  je,  uz  Tadića,  učestvovao  i
Aleksandar  Vratonjić  Gligorijević,  direktor  marketinga,  TeleGroup  sistem,  dok  je  moderator  bio
Aleksandar Mastilović, konsultant za sajber bezbjednost.
Inovacije u fokusu konferencije
U fokusu konferencije  "D Days"  bilo  je  povećanje produktivnosti  kompanija  uvođenjem inovacija,
digitalizacija  javne  uprave,  finansijski  i  tehnički  oblici  podrške  procesima digitalizacije,  fintech  -
unapređenje platformi  za on line plaćanje,  preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije,
blockchain, sybersecurity i dr.
Od učesnika konferencije, koji su direktno uključeni u razne sfere digitalizacije u javnom i privatnom
sektoru mogla su se čuti iskustva o problemima i benefitima koje donosi digitalizacija.
Predstavnici EBRD iz BiH i Crne Gore prezentovali su primjere uspješno sprovedenih digitalizacija u
preduzećima, iz Hrvatske, tačnije iz Novske predstavljen je primjer kako su kompjuterske igrice i
kompanije koje se bave njihovim kreiranjem promijenile čitavo okruženje u jednoj maloj  lokalnoj
zajednici, a prezentovano je i kakvi su potencijali blokchain tehnologija i na koji način povećati sayber
bezbjednost.
Rade Šegrt, direktor agencije "BAM Consult", koja je organizovala konferenciju "DDays", navodi da je
konferencija okupila oko 150 učesnika i više od 30 vrhunskih predavača iz cijelog regiona, među kojima
su Borislav  Tadić,  viši  potpredsjednik  Deutsche Telekoma i  Ivan Ostojić,  nekadašnji  savjetnik  za
strateške poslovne modele McKinseya, a sada chief business officer u "Infobipu".
Predavač je bio i Džošua Bel, Senior IT security consultant u kompaniji "Telexiom"iz Berlina, lidera u IT
konsalting uslugama, kao i Davorin Miljić, lead IT consultant, jedan od najzaslužnih ljudi za uspješnu
digitalizaciju Univerziteta u Gracu.
O svojim iskustvima govorio je i Ivan Bjelajac, jedan od najuspješnih serijskih preduzetnika u Srbiji,
vlasnik i direktor firme MVP Workshop, jedne od inovativnih globalno prepoznatih blockchain kompanija,
koja je u posljednje vrijeme razvila novi inovativni model poslovanja koji se zasniva na investiranju u
inovativne timove.
"Ovo je druga konferencija "D days" i nadamo se da će prerasti u tradicionalnu. Ako je suditi prema
impresijama učesnika konferencija je ispunila ono što i  planirali.  Povezala je na jednom mjestu IT
industriju, javnu upravu, javna preduzeća, privatne kompanije i finansijske institucije. Mogli smo na
jednom mjestu čuti kako se može na najbolji način izvršiti digitalizacija kompanija ili javne uprave, kako
doći do sredstava, koje su mogućnosti finansiranja i na kraju ko to može i realizovati", istakao je Šegrt.
Facebook
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BEČIĆI - Poreska uprava Republike Srpske jedna je od institucija koja je najdalje odmakla u procesu
digitalizacije svojih usluga što je u ogromnoj mjeri uticalo na olakšavanje procedura, ali i naplatu poreza,
poručio je u petak u Bečićima direktor PU RS Goran Maričić. On je na panelu "Digitalna transformacija
javne uprave u Jugostičnoj Evropi" na drugoj digitalnoj konferenciji "DDays" u Bečićima istakao da je
automatizacija postupaka u nizu usluga PU RS uticala kako na efikasnost i ažurnost podataka tako i na
isključivanje subjektivnog odnosa službenika prema procesima unutar uprave. - U narednom periodu
namjeravamo da uvedemo nove usluge, a da postojeće pojednostavimo - rekao je Maričić istakavši da je
digitalizacija doprinijela povećanju naplate od pet odsto na godišnjem nivou izuzimajući 2020. godinu
koju je obilježila pandemija virusa korona. Na istom panelu učestvovala je i predsjednica Notarske
komore Srpske Slada Ivelić. Notari tek treba da uđu u proces digitalizacije svojih usluga, a Ivelićeva je
istakla da bi to u velikoj mjeri  uticalo na poboljšanje njihovih usluga, prije svega u smislu kraćeg
trajanja, ali i, što je mnogo važnije, veće pravne sigurnosti. Ivelićeva je istakla da digitalizacija notarijata
neće smanjiti cijene notarskih usluga. Bojana Bajić, rukovodilac IT sektora Ministarstva finansija Crne
Gore, istakla je da je ova zemlja u prethodnom periodu donijela niz propisa u sferi digitalizacije javne
uprave, ali da, i pored toga, jedan dio institucija i dalje traži papirne dokumente. - Nije dovoljno samo
usvojiti zakone. Država mora zajedno sa IT sektorom da pronađe način za što veću primjenu usluga koje
su ti zakoni omogućili. Ono što je definitivno jeste da smo na putu na kojem nema povratka. Cilj je da
što više usluga bude elektronskog tipa,  a  da manuelni  rad,  rad sa dokumentima bude sveden na
minimum - rekla je Bajićeva. Na panelu "Stanje i perspektive digitalizacije u zemljama Jugoistočne
Evrope" govorio je i Damir Maglajlić iz "Bit alijanse" koja okuplja IT kompanije u BiH. On je istakao da je
za proces digitalizacije važno postojanje državne strategije. - Pokušavamo da sarađujemo sa svim
nivoima vlasti i to nam stvara određene probleme - naveo je Maglajlić dodavši da BiH prilično zaostaje u
regionu kada je digitalizacija u pitanju. Kao primjer lošeg stanja Maglajlić je naveo da su prije nekoliko
godina IT kompanije ponudile vlastima u BiH besplatnu digitalizaciju javne uprave, ali da je taj prijedog u
startu odbijen. Udruživanje Na panelu "Stanje i perspektive digitalizacije u zemljama Jugoistočne Evrope"
istaknuto je  da su zemlje  nastale  raspadom bivše Jugoslavije  na različitom nivou u tom procesu.
Zanimljivo izlaganje imao je Tarik Zaimović, direktor firme ICT Corteks iz Crne Gore koji je istakao da je
udruživanje kompanija koje se bave ICT tehnologijama izuzetno značajno. - Pojavom klastera problemi
jedne firme nisu samo njeni već zajednički. Svi zajedno preskačemo prepreke - rekao je Zaimović.
Pratite nas na našoj Fejsbuk i Instagram stranici i Tviter nalogu.
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Digitalizacija javne uprave je neminovnost i bespovratan proces, a ne pitanje izbora. Da bi digitalizacija
bila uspješna, mora imati dobar zakonski okvir, biti prilagođena zaposlenima u institucijama, ali prije
svega korisnicima usluga, dobro promovisana, jednostavna i  sigurna, zaključeno je na jednom od
posljednjih panela drugog dana konferencije "D days" - "Digitalna transformacija javne uprave u regionu
SEE - uprkos svemu", koja je održana u Bečićima. Bojana Bajić rukovodilac IT sektora iz Ministarstva
finansija Crne Gore je rekla da IT tehnologija neupitno napreduje, ali da digitalizacija javne uprave
kaska. Crna Gora je poslednjih deceniju i više usvojila niz e-zakona, propisa, te izvršila digitalizacija
brojnih institucija i organa vlasti, digitalna transformacija je prepoznata u svim strateškim dokumentima
Vlade Crne Gore, ali i pored svega u praksi digitalizacija nije zaživjela. - Moj utisak je, nakon 30 i više
godina iskustva, da je problem možda u razumjevanju, ko šta treba da radi, da nismo dobro digitalizovali
poslovne procese.Ovako, bojim se da nešto nije kako treba, jer nemamo efekat svega urađenog, a
urađeno je zaista mnogo u prethodnih 20 i više godina -kaže Bajićeva. Učestvujući na panelu "Digitalna
transformacija javne uprave u regionu SEE" direktor Poreske uprave Republike Srpske Goran Maričić
rekao je da je Poreska uprava Republike Srpske značajno odmakla u digitalizaciji. Da bi se postigao puni
efekat, Maričić kaže da je potrebno da ostale institucije prate Poresku upravu u tom razvoju. On je
ocijenio da je digitalizacija Poreske uprave, poput elektronskog dostavljanja svih poreskih prijava,
značajno unaprijedila njen rad. -Pojednostavljenje i automatizacija procedura je jedan od strateških
ciljeva Poreske uprave -kaže Maričić. Predsjednica Notarske komore Republike Srpske Slada Ivelić je
najavila projekat digitalizacije notarijata, za što je Vlada Srpske već odobrila sredstva. Ona je istakla da
digitalizaciju  notarijata  podrazumjeva  povezivanje  sa  elektronskim registrima podataka  državnih
institucija, od zemljišno knjižnih izvodaka do ostalih podataka, što će znatno uštediti vrijeme pravnim i
fizičkim licima, a povećati pravnu bezbjednost prilikom zaključivanja ugovora pred notarima. Izvršni
direktor kompanije Čikom koja godinama implementira projekta digitalizacije u Crnoj Gori i BiH govorio
je o najvažnijim ciljevima nedavno usvojene Strategije digitalne transformacije i formiranju Digitalne
koalicije u Crnoj Gori. Više o ovoj temi možete pročitati OVDJE capital.ba
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Digitalizacija javne uprave je neminovnost i bespovratan proces, a ne pitanje izbora. Da bi digitalizacija
bila uspješna, mora imati dobar zakonski okvir, biti prilagođena zaposlenima u institucijama, ali prije
svega korisnicima usluga, dobro promovisana, jednostavna i  sigurna, zaključeno je na jednom od
posljednjih panela drugog dana konferencije "D days" - "Digitalna transformacija javne uprave u regionu
SEE - uprkos svemu", koja je održana u Bečićima. Bojana Bajić rukovodilac IT sektora iz Ministarstva
finansija Crne Gore je rekla da IT tehnologija neupitno napreduje, ali da digitalizacija javne uprave
kaska. Crna Gora je poslednjih deceniju i više usvojila niz e-zakona, propisa, te izvršila digitalizacija
brojnih institucija i organa vlasti, digitalna transformacija je prepoznata u svim strateškim dokumentima
Vlade Crne Gore, ali i pored svega u praksi digitalizacija nije zaživjela. - Moj utisak je, nakon 30 i više
godina iskustva, da je problem možda u razumjevanju, ko šta treba da radi, da nismo dobro digitalizovali
poslovne procese.Ovako, bojim se da nešto nije kako treba, jer nemamo efekat svega urađenog, a
urađeno je zaista mnogo u prethodnih 20 i više godina -kaže Bajićeva. Učestvujući na panelu "Digitalna
transformacija javne uprave u regionu SEE" direktor Poreske uprave Republike Srpske Goran Maričić
rekao je da je Poreska uprava Republike Srpske značajno odmakla u digitalizaciji. Da bi se postigao puni
efekat, Maričić kaže da je potrebno da ostale institucije prate Poresku upravu u tom razvoju. On je
ocijenio da je digitalizacija Poreske uprave, poput elektronskog dostavljanja svih poreskih prijava,
značajno unaprijedila njen rad. -Pojednostavljenje i automatizacija procedura je jedan od strateških
ciljeva Poreske uprave -kaže Maričić. Predsjednica Notarske komore Republike Srpske Slada Ivelić je
najavila projekat digitalizacije notarijata, za što je Vlada Srpske već odobrila sredstva. Ona je istakla da
digitalizaciju  notarijata  podrazumjeva  povezivanje  sa  elektronskim registrima podataka  državnih
institucija, od zemljišno knjižnih izvodaka do ostalih podataka, što će znatno uštediti vrijeme pravnim i
fizičkim licima, a povećati pravnu bezbjednost prilikom zaključivanja ugovora pred notarima. Izvršni
direktor kompanije Čikom koja godinama implementira projekta digitalizacije u Crnoj Gori i BiH govorio
je o najvažnijim ciljevima nedavno usvojene Strategije digitalne transformacije i formiranju Digitalne
koalicije u Crnoj Gori. Više o ovoj temi možete pročitati OVDJE capital.ba
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Digitalizacija javne uprave je neminovnost i bespovratan proces, a ne pitanje izbora. Da bi digitalizacija
bila uspješna, mora imati dobar zakonski okvir, biti prilagođena zaposlenima u institucijama, ali prije
svega korisnicima usluga, dobro promovisana, jednostavna i  sigurna, zaključeno je na jednom od
posljednjih panela drugog dana konferencije "D days" - "Digitalna transformacija javne uprave u regionu
SEE - uprkos svemu", koja je održana u Bečićima.
Digitalizacija javne uprave je neminovnost i bespovratan proces, a ne pitanje izbora. Da bi digitalizacija
bila uspješna, mora imati dobar zakonski okvir, biti prilagođena zaposlenima u institucijama, ali prije
svega korisnicima usluga, dobro promovisana, jednostavna i  sigurna, zaključeno je na jednom od
posljednjih panela drugog dana konferencije "D days" - "Digitalna transformacija javne uprave u regionu
SEE - uprkos svemu", koja je održana u Bečićima.
Foto: Capital.ba Bojana Bajić rukovodilac IT sektora iz Ministarstva finansija Crne Gore je rekla da IT
tehnologija neupitno napreduje, ali da digitalizacija javne uprave kaska.
Crna Gora je poslednjih deceniju i više usvojila niz e-zakona, propisa, te izvršila digitalizacija brojnih
institucija i organa vlasti, digitalna transformacija je prepoznata u svim strateškim dokumentima Vlade
Crne Gore, ali i pored svega u praksi digitalizacija nije zaživjela.
"Moj utisak je, nakon 30 i više godina iskustva, da je problem možda u razumjevanju, ko šta treba da
radi, da nismo dobro digitalizovali poslovne procese. Ovako, bojim se da nešto nije kako treba, jer
nemamo efekat svega urađenog, a urađeno je zaista mnogo u prethodnih 20 i  više godina",  kaže
Bajićeva.
Učestvujući na panelu "Digitalna transformacija javne uprave u regionu SEE" direktor Poreske uprave
Republike Srpske Goran Maričić rekao je da je Poreska uprava Republike Srpske značajno odmakla u
digitalizaciji.
Da bi se postigao puni efekat, Maričić kaže da je potrebno da ostale institucije prate Poresku upravu u
tom razvoju.
On je ocijenio da je digitalizacija Poreske uprave, poput elektronskog dostavljanja svih poreskih prijava,
značajno unaprijedila njen rad.
"Pojednostavljenje i  automatizacija procedura je jedan od strateških ciljeva Poreske uprave", kaže
Maričić.
Predsjednica Notarske komore Republike Srpske Slada Ivelić je najavila projekat digitalizacije notarijata,
za što je Vlada Srpske već odobrila sredstva.
Ona je istakla da digitalizaciju notarijata podrazumjeva povezivanje sa elektronskim registrima podataka
državnih institucija, od zemljišno knjižnih izvodaka do ostalih podataka, što će znatno uštediti vrijeme
pravnim i fizičkim licima, a povećati pravnu bezbjednost prilikom zaključivanja ugovora pred notarima.
Izvršni direktor kompanije Čikom koja godinama implementira projekta digitalizacije u Crnoj Gori i BiH
govorio je o najvažnijim ciljevima nedavno usvojene Strategije digitalne transformacije i formiranju
Digitalne koalicije u Crnoj Gori.
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Završena dvodnevna konferencija
Konferencija  "D  Days"  u  Bečićima  počela  je  juče  u  hotelu  "Mediteran".  Osim  "Fintech"  usluga  i
kriptovaluta, otvorene su i druge teme poput sajber bezbjednosti, digitalizacije obrazovanja, a održano je
i predavanje o globalnim trendovima u ICT industriji, dok su danas održani paneli posvećeni stanju i
perspektivama digitalizacije u zemljama JIE, digitalizaciji privatnih kompanija te digitalnoj transformaciji
javne uprave u regionu SEE.
Teme ovogodišnje  dvodnevne  "D  days"  konferencije  bile  su  povećanje  produktivnosti  kompanija
uvođenjem inovacija, finansijski i tehnički oblici podrške procesima digitalizacije, fin tech - unapređenje
platformi za bezgotovinsko plaćanje, sigurnost i edukacija potrošača u sferi online plaćanja, digitalizacija
javne uprave, preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije, blockchain, syber security i dr.
Prvi dan konferencije počeo je panelom "Fintech - samo opušteno, molim!", a na ovom panelu govorio je
predsjednik uprave MF banke Bojan Luburić, pomoćnica ministra finansija RS Snježana Rudić, Boris
Majstorović zamjenik direktora BCX-a, predsjednik uprave NLB banke Goran Babić i direktor direkcije za
platni sistem CBCG Ivan Bošković.
Foto: Capital.ba
Prvog dana konferencije razgovarano je i o usklađenosti obrazovnog sistema sa potrebama tržišta, dok
su danas pored panela o digitalnoj transformaciji javne uprave u region SEE, održani paneli posvećeni
stanju i perspektivama digitalizacije u zemljama JIE i digitalizaciji privatnih kompanija.
Na uvodnoj prezentaciji i intervjuu prvog dana konferencije pod nazivom "Cyber bezbjednost - stanje i
trendovi", učesnik je bio Džošua Bel, jedan od vodećih evropskih stručnjaka na polju Cyber sigurnosti,
inače senior IT security consultant, Telexiom GmbH Berlin.
"Case study: Tehnički univerzitet u Gracu - šampion digitalizacije", bio je rezervisan za Davorina Miljića -
lead IT konsultanta, Tehnički univerzitet Grac.
Na panelu"Jednačina uspjeha: Obrazovanje + digitalizacija = uspješan biznis" učesnici su bili Đorđije
Brkuljan, koordinator IPC Tehnopolis, Crna Gora, Gordana Danilović Grković - direktorica, Naučno -
tehnološki park Beograd, potom Nikola Dragović, savjetnik ministra za naučnotehnološki razvoj, visoko
obrazovanje i informaciono društvo Republike Srpske, te Valentina Beg Deljanin - Chief Education Officer,
ICT Cortex. Moderator je bio prof. dr Saša Petković, Ekonomski fakultet Univerziteta u Banjaluci.
Upriličeno je i  predavanje "Globalni  trendovi  u ICT industriji",  gdje je govorio Borislav Tadić,  viši
potpredsjednik  Deutsche  Telekoma,  a  održan  je  i  Fireside  chat,  gdje  je,  uz  Tadića,  učestvovao  i
Aleksandar  Vratonjić  Gligorijević,  direktor  marketinga,  TeleGroup  sistem,  dok  je  moderator  bio
Aleksandar Mastilović, konsultant za sajber bezbjednost.
Inovacije u fokusu konferencije
U fokusu konferencije  "D Days"  bilo  je  povećanje produktivnosti  kompanija  uvođenjem inovacija,
digitalizacija  javne  uprave,  finansijski  i  tehnički  oblici  podrške  procesima digitalizacije,  fintech  -
unapređenje platformi  za on line plaćanje,  preduzetnička infrastruktura za inovacione kompanije,
blockchain, sybersecurity i dr.
Od učesnika konferencije, koji su direktno uključeni u razne sfere digitalizacije u javnom i privatnom
sektoru mogla su se čuti iskustva o problemima i benefitima koje donosi digitalizacija.
Predstavnici EBRD iz BiH i Crne Gore prezentovali su primjere uspješno sprovedenih digitalizacija u
preduzećima, iz Hrvatske, tačnije iz Novske predstavljen je primjer kako su kompjuterske igrice i
kompanije koje se bave njihovim kreiranjem promijenile čitavo okruženje u jednoj maloj  lokalnoj
zajednici, a prezentovano je i kakvi su potencijali blokchain tehnologija i na koji način povećati sayber
bezbjednost.
Rade Šegrt, direktor agencije "BAM Consult", koja je organizovala konferenciju "DDays", navodi da je
konferencija okupila oko 150 učesnika i više od 30 vrhunskih predavača iz cijelog regiona, među kojima
su Borislav  Tadić,  viši  potpredsjednik  Deutsche Telekoma i  Ivan Ostojić,  nekadašnji  savjetnik  za
strateške poslovne modele McKinseya, a sada chief business officer u "Infobipu".
Predavač je bio i Džošua Bel, Senior IT security consultant u kompaniji "Telexiom"iz Berlina, lidera u IT
konsalting uslugama, kao i Davorin Miljić, lead IT consultant, jedan od najzaslužnih ljudi za uspješnu
digitalizaciju Univerziteta u Gracu.
O svojim iskustvima govorio je i Ivan Bjelajac, jedan od najuspješnih serijskih preduzetnika u Srbiji,
vlasnik i direktor firme MVP Workshop, jedne od inovativnih globalno prepoznatih blockchain kompanija,
koja je u posljednje vrijeme razvila novi inovativni model poslovanja koji se zasniva na investiranju u
inovativne timove.
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"Ovo je druga konferencija "D days" i nadamo se da će prerasti u tradicionalnu. Ako je suditi prema
impresijama učesnika konferencija je ispunila ono što i  planirali.  Povezala je na jednom mjestu IT
industriju, javnu upravu, javna preduzeća, privatne kompanije i finansijske institucije. Mogli smo na
jednom mjestu čuti kako se može na najbolji način izvršiti digitalizacija kompanija ili javne uprave, kako
doći do sredstava, koje su mogućnosti finansiranja i na kraju ko to može i realizovati", istakao je Šegrt.
CAPITAL Tagovi: becicid days Povezane vijesti 16.06.2022 | 16:07 Zaštita i edukacija ključni za viši nivo
digitalizacije 16.06.2022 | 11:01 U Bečićima otvorena digitalna konferencija "D Days" 17.05.2022 |
12:32 Digitalna konferencija "D Days" 16. i 17. juna u Bečićima 15.06.2019 | 16:41 Najveći problemi
zapadnog Balkana nedostatak kapitala i nezaposlenost
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Digitalizacija javne uprave je neminovnost i bespovratan proces, a ne pitanje izbora. Da bi digitalizacija
bila uspješna, mora imati dobar zakonski okvir, biti prilagođena zaposlenima u institucijama, ali prije
svega korisnicima usluga, dobro promovisana, jednostavna i  sigurna, zaključeno je na jednom od
posljednjih panela drugog dana konferencije "D days" - "Digitalna transformacija javne uprave u regionu
SEE - uprkos svemu", koja je održana u Bečićima. Bojana Bajić rukovodilac IT sektora iz Ministarstva
finansija Crne Gore je rekla da IT tehnologija neupitno napreduje, ali da digitalizacija javne uprave
kaska. Crna Gora je poslednjih deceniju i više usvojila niz e-zakona, propisa, te izvršila digitalizacija
brojnih institucija i organa vlasti, digitalna transformacija je prepoznata u svim strateškim dokumentima
Vlade Crne Gore, ali i pored svega u praksi digitalizacija nije zaživjela. - Moj utisak je, nakon 30 i više
godina iskustva, da je problem možda u razumjevanju, ko šta treba da radi, da nismo dobro digitalizovali
poslovne procese.Ovako, bojim se da nešto nije kako treba, jer nemamo efekat svega urađenog, a
urađeno je zaista mnogo u prethodnih 20 i više godina -kaže Bajićeva. Učestvujući na panelu "Digitalna
transformacija javne uprave u regionu SEE" direktor Poreske uprave Republike Srpske Goran Maričić
rekao je da je Poreska uprava Republike Srpske značajno odmakla u digitalizaciji. Da bi se postigao puni
efekat, Maričić kaže da je potrebno da ostale institucije prate Poresku upravu u tom razvoju. On je
ocijenio da je digitalizacija Poreske uprave, poput elektronskog dostavljanja svih poreskih prijava,
značajno unaprijedila njen rad. -Pojednostavljenje i automatizacija procedura je jedan od strateških
ciljeva Poreske uprave -kaže Maričić. Predsjednica Notarske komore Republike Srpske Slada Ivelić je
najavila projekat digitalizacije notarijata, za što je Vlada Srpske već odobrila sredstva. Ona je istakla da
digitalizaciju  notarijata  podrazumjeva  povezivanje  sa  elektronskim registrima podataka  državnih
institucija, od zemljišno knjižnih izvodaka do ostalih podataka, što će znatno uštediti vrijeme pravnim i
fizičkim licima, a povećati pravnu bezbjednost prilikom zaključivanja ugovora pred notarima. Izvršni
direktor kompanije Čikom koja godinama implementira projekta digitalizacije u Crnoj Gori i BiH govorio
je o najvažnijim ciljevima nedavno usvojene Strategije digitalne transformacije i formiranju Digitalne
koalicije u Crnoj Gori. Više o ovoj temi možete pročitati OVDJE capital.ba
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BEČIĆI - Digitalizacija privrede i javne uprave je proces koji treba podršku i razumijevanje donosilaca
odluka jer ekonomije bez razvijene digitalne infrastrukture neće moći zadržati konkurentnost, jedan je od
zaključaka na drugoj digitalnoj konferenciji "Ddays", koja je u petak završena u Bečićima. Jedan od
primjera institucije koja je uspješno sprovela digitalizaciju u procesima javne uprave je, kako je rečeno
na panelu "Digitalna transformacija javne uprave u jugostičnoj Evropi", Poreska uprava RS. Prema
riječima Gorana Maričića, direktora PU RS, to je u značajnoj mjeri uticalo na olakšavanje procedura, ali i
naplatu poreza, automatizaciju postupaka u nizu usluga, efikasnost i  ažurnost podataka, kao i  na
isključivanje subjektivnog odnosa službenika prema procesima unutar Uprave. "U narednom periodu
namjeravamo da uvedemo nove usluge, a da postojeće pojednostavimo", rekao je Maričić, istakavši da je
digitalizacija doprinijela povećanju naplate od pet odsto na godišnjem nivou izuzimajući 2020, koju je
obilježila pandemija virusa korona. Na panelu "Stanje i perspektive digitalizacije u zemljama jugoistočne
Evrope" poručeno je da nema dobre i uspješne digitalizacije bez jasnih državnih politka i strategija koje
će usmjeravati ove procese. Kako je rekao Damir Maglajlić iz "Bit alijanse", koja okuplja kompanije koje
se bave informacionim tehnologijama u BiH, bh. vlasti su odbile ponudu IT kompanija da sprovedu
besplatnu digitalizaciju javne uprave. "Pokušavamo da sarađujemo sa svim nivoima vlasti i to nam stvara
određene probleme", naveo je Maglajlić, dodavši da BiH prilično zaostaje u regionu kada je digitalizacija
u pitanju. Slada Ivelić, predsjednica Notarske komore RS, je govorila o iskustvima i izazovima s kojima
se suočava notarska zajednica kad je u pitanju proces digitalizacije. Ivelićeva je istakla da bi to u velikoj
mjeri uticalo na poboljšanje njihovih usluga, prije svega u smislu kraćeg trajanja, ali i, što je mnogo
važnije,  veće pravne sigurnosti.  Ivelićeva je  istakla  da digitalizacija  notarijata  neće sniziti  cijene
notarskih usluga. Bojana Bajić, rukovoditeljka IT sektora Ministarstva finansija Crne Gore, istakla je da je
ova zemlja u prethodnom periodu donijela niz propisa u sferi digitalizacije javne uprave, ali da, i pored
toga, jedan dio institucija i dalje traži papirne dokumente. "Nije dovoljno samo usvojiti zakone. Država
mora zajedno s IT sektorom da pronađe način za što veću primjenu usluga koje su ti zakoni omogućili.
Ono što je definitivno jeste da smo na putu na kojem nema povratka. Cilj je da što više usluga bude
elektronskog tipa, a da manuelni rad, rad s dokumentima bude sveden na minimum", rekla je Bajićeva.
Tarik Zaimović, direktor firme "ICT Corteks" iz Crne Gore, je na panelu "Stanje i perspektive digitalizacije
u zemljama jugoistočne Evrope" rekao da je udruživanje kompanija koje se bave ICT tehnologijama
izuzetno značajno. "Pojavom klastera problemi jedne firme nisu samo njeni već zajednički. Svi zajedno
preskačemo prepreke",  rekao je Zaimović.  Posebno je ukazano na činjenicu da su zemlje nastale
raspadom bivše Jugoslavije na različitom nivou u tom procesu te da postoje još brojni izazovi s kojima se
suočavaju. Na panelu "Alternativni izvori finansiranja startupova" učestvovao je Davor Sakač, direktor
"TS Ventures Fund" koji je govorio kako pristupiti sredstvima fonda, dok su Zihnija Hasović, glavni
menadžer EBRD-a, Matija Dautović, saradnik EBRD-a Crna Gora, i Nenad Novović iz "CEO and Founder",
govorili  na  panelu  "Digitalizacija  privatnih  kompanija  da,  ali  kako?".  Andreja  Šeperac,  zamjenica
direktora Razvojne agencije SIMORA, prenijela je iskustva kako jedna lokalna zajednica može da privuče
IT sektor i da se domogne projekta vrijednog 50 miliona evra na panelu "Igrica". Ivan Bjelajac, jedan od
najuspješnijih serijskih preduzetnika u Srbiji, govorio je na predavanju "Blockchain - samo nebo je
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granica!" o mogućnostima koje donose blockchain tehnologije i gdje će se sve primjenjivatim, dok su
profesor Beogradskog univerziteta Miodrag Zec i  Ivan Ostojić,  chief  business officer i  član Uprave
"Infobip", na sebi svojstven način iznijeli svoje poglede na perspektive IT industrije. Na panelu "Stanje i
perspektive digitalizacije u zemljama jugoistočne Evrope" istaknuto je da su zemlje nastale raspadom
bivše Jugoslavije na različitom nivou u tom procesu. Zanimljivo izlaganje imao je Tarik Zaimović, direktor
firme  "ICT  Corteks"  iz  Crne  Gore,  koji  je  istakao  da  je  udruživanje  kompanija  koje  se  bave  ICT
tehnologijama  izuzetno  značajno.  "Pojavom klastera  problemi  jedne  firme  nisu  samo  njeni,  već
zajednički. Svi zajedno preskačemo prepreke", rekao je Zaimović.
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Smatram da digitalizacijom poslovnih procesa ne bismo izgubili radna mjesta, što se često pominje, nego
bismo osmislili  nova radna mjesta koja bi bila mnogo efikasnija i efektnija bi bila javna uprava, ali
moramo da vidimo zašto se dokumenta i  dalje dostavljaju u papiru,  kad sve to može elektronski.
Dostavlja se samo ono što ne postoji u bazama, poručila je na panelu o digitilizaciji javne uprave na D
Days konferenciji Bojana Bajić, rukovodilac IT sektora u Ministarstvu finansija Crne Gore. - Nama u CG
nisu problem građani koji ne koriste digitalne servise, nego što nema jednostavno kreiranih servisa koje
bi  oni  koristili.  Nismo radili  na tome da pojednostavimo procese i  digitalizujemo ih.  Nije  problem
edukacija građana, nego da osmislimo servise koji će njima biti korisni i prihvatljivi - navela je Bajić koja
ima višedecenijsko iskustvo rada na ovom polju. Ona kaže da je dobra stvar što Crna Gora donijela
zakone koji se odnose na ovu oblast, što su uveli elektronski potpis i elektronsku identifikaciju, ali
moraju procese dekomponovati do najsitnijih činilaca. - To treba da uradimo i kako bismo vidjeli šta je to
što nas koči pa mi i dalje kao građani čekamo na šalterima i bivamo nezadovoljni. Time je i kvalitet
privrede ugrožen, a onda su i zaposleni na šalterima nezadovoljni, jer rade posao koji bi mogli da rade
mašine. Ne mogu da shvatim da i dalje od građana npr. tražimo kopiju lične karte ili izvod iz matične
knjige rođenih, a na raspolaganju su nam svi benefiti digitalizacije. Imamo sve te podatke pohranjene u
bazama - poručila je Bajić. Zašto smo kao društvo onda ovdje gdje jesmo, da i dalje štampamo izvode iz
matične knjige rođenih ili vjenčani list, zapitala se Bajić. - Zato jer nismo dovoljno analizirali poslovne
procese koje treba da digitalizujemo. To je ono što bi trebalo da bude u fokusu ove vlade. Ovo je put u
jednom smijeru, povratka nema, ovo nije nikakva naučna fantastika. Mi smo društvo koje može to da
sprovede, čak mislim da možemo da pratimo primjer Estonije, jer imamo uređenu oblast elektronskog
potpisa,  identifikaciju,  elektronski  dokument,  elektronsku razmjenu podataka,  kreirali  smo portal
otvorenih podataka javne uprave… Hajde da vidimo šta to koči ovo naše društvo, koje je toliko uradilo, a
da nije skroz digitalizovano - poručila je Bajić. I direktor Poreske uprave Republike Srpske Goran Maričić
slaže se sa Bajić  da se najprije  moraju razumjeti  procesi  koji  se trebaju digitalizovati,  a onda da
programeri nađu najbolji način kako da osmisle model koristan građanima i privredi. - Posljednjih godina
Poreska uprava izdvojila je dosta novca i resursa da bi išla u korak sa novim tehnologijama, tako da smo
prvo krenuli  sa  elektronskim potpisom 2017.  i  postali  smo tada sertifikaciono tijelo  za  izdavanje
nekvalifikovanog potpisa  kao preduslov za  ostvarivanje  te  elektronske komunikacije  sa  poreskim
obveznicima.  Kasnije  smo  uspostavili  mogućnosti  da  se  sve  vrste  poreskih  prijava  dostavljaju
elektronski, što je olakšalo tu komunikaciju, i podiglo efikasnost Poreske uprave, a i olakšalo je niz
kontrola  koje  sprovodi  Poreska  uprava.  Sad  kad  se  pošalje  poreska  prijava  ona  je  automatski
evidentirana na kartici poreskog obveznika - poručio je Maričić. Sinergija dobrog kreiranog poslovnog
procesa, smatra Maričić, i  dobrog programiranja mora dati dobre rezultate. - Samom integracijom
informacinog sistema mi smo kreirali niz elektronskih usluga, a automatizacija postupaka je dovela do
kreiranja kandidata za prinudnu naplatu, tu je i  automatsko obavještavanje o dugovanjima, pa je
iskjučen subjektivni momenat kod službenika, u smislu da on odlučuje kad će i šta preuzeti u poslovnom
procesu.  Ažurnost  podataka  u  sistemu,  jer  se  radi  o  desetinama  hiljada  obaveznika,  je  takođe
postignuta. Ono što je Poreska uprava RS imala kao rezultat implementiranog je povećanje prihoda, oko
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5% svake godine, osim u 2020. koja je bila na nivou 2019. jer su privrednici bili opterećeni nizom mjera
usljed pandemije, ali i tada su elektronske usluge bile i te kako značajne za građane, kaže on. - Tokom
pandemije je npr. Vlada RS koristila u potpunosti našu bazu podataka, jer je trebala kontrola u smislu
dodjele podsticaja, mjera podrške, pomoći i slično. Planiramo da usavršavamo naš sistem, da na bazi
potreba obveznika kreiramo nove elektronske usluge, a postojeće da pojednostavimo, i to nam je jedan
od najvećih izazova u budućem periodu - poručio je Maričić. Slada Ivelić, predsjednica Notarske komore
Republike Srpske navela je kako je njima digitalizacija procesa omogućila da budu efikasniji. - Ministar
pravde donio je pravnilnik o vođenju upisnika sačinjenih, proglašenih i opozvanih testamenata, gdje se
svi testamenti te vrste vode u elektronskoj formi u Notarskoj komori. Od 2015. do danas smanjen je broj
sudskih sporova u vezi sa novopronađenim testamentom, jer svi notari, a ostavinski postupci se vode
kod notara, prilikom vođenja ostavinskog procesa dužni su da kod Notarske komore elektronskim putem
zatraže podatake da li je pohranjen testament u Notarskoj komori u elektronskom obliku. Naznačila je
kako je važno uvezati notarsku službu i javne registre. Samo sinergijom do rezultata Vladan Tabaš,
izvršni direktor crnogorske kompanije Čikom informatički inženjering, kazao je kako nažalost Crna Gora
nije puno učinila od one 2005. ili 2006. godine kada je na Zapadnom Balkanu bila među vodećima u
procesima digitalne transformacije, čak i ispred Srbije. Tada su osnovali centralni registar privrednih
subjekata, portal elektronske uprave, elektronske sjednice vlade su se održavale…. - Ali, nažalost, kao da
smo na tome stali, samo su se kasnije nešto malo više razvili neki krupniji servisi. Mislim da javna
uprava nije prenijela stanovništvu sve ono što je uradila. Nesporno da je bilo pomaka, ali nije prenijela
cjelokupnom društvu.  U  tom smislu  smo kao  poslovna  asocijacija  inicirali  osnivanje  Nacionalnog
koordinacionog tijela za praćenje digitalne transformacije društva, sa željom da se svi činioci koji utiču na
digitalnu transformaciju udruže i sinergijom pomognu državnoj upravi da se digitalno transformišem.
Tada smo dali prijedlog da se osnuje neko tijelo koje bismo nazvali Digitalna policija za digitalnu Crnu
Goru.  Pretpostavke  za  razvoj  digitalne  transformacije  u  jednoj  zemlji,  kaže  on,  su  sljedeće:  -
infrastruktura sa kvalitetnim internet servisima - to zavisi od države, regulatora, telekom provajdera
- pravna legislativa - brza, sposobna da prati dinamičke procese, to opet zavisi i od države i pravnih
subjekata koji to guraju
- elektronski servisi, ne samo uprave, već i banaka, kompanija, čitav spektar organizacija
- edukacija, kvalitetan kadar - Samo svi zajedno možemo da doprinesemo digitalnoj transformaciji -
zaključio je Tabaš. Ovogodišnja konferencija D Days održala se u Bečićima 16. i 17. juna u organizaciji
banjalučke firme BAM Consult, i posvećena je aktuelnim trendovima u digitalnoj sferi, uvođenju inovacija
i tehnologija u finansijski sektor, kao i procesima digitalizacije u cjelokupnom društvu.
Portal eKapija je medijski sponzor konferencije.
Teodora Brnjoš

BAM consult kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://ba.ekapija.com/news/3738258/d-days-digitalna-transformacija-javne-uprave-koliko-cemo-jos-kopirati-licne-karte
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Datum:

Emisija:

Početak Trajanje
Emisija

Prilog

19.06.2022

Novosti, K3
19.06.2022 18:45:00 45:00
19.06.2022 19:02:00 1:57

Pogledaj video prilog

Autori:
Teme:

K3

Redakcija
D days

Naslov: Digitalizacija povecala prihode Poreske uprave RS

1855

Direktor Poreske uprave Republike Srpske Goran Maricic slaže se da se najprije moraju razumjeti procesi
koji se trebaju digitalizovati, a onda da programeri nadu najbolji nacin kako da osmisle model koristan
gradanima i privredi.

- Posljednjih godina Poreska uprava izdvojila je dosta novca i  resursa da bi išla u korak sa novim
tehnologijama, tako da smo prvo krenuli sa elektronskim potpisom 2017. i postali smo tada sertifikaciono
tijelo za izdavanje nekvalifikovanog potpisa kao preduslov za ostvarivanje te elektronske komunikacije sa
poreskim obveznicima. Kasnije smo uspostavili mogucnosti da se sve vrste poreskih prijava dostavljaju
elektronski, što je olakšalo tu komunikaciju, i podiglo efikasnost Poreske uprave, a i olakšalo je niz
kontrola  koje  sprovodi  Poreska  uprava.  Sad  kad  se  pošalje  poreska  prijava  ona  je  automatski
evidentirana na kartici poreskog obveznika - porucio je Maricic.

Ono što je Poreska uprava RS imala kao rezultat implementiranog je povecanje prihoda, oko 5% svake
godine, osim u 2020. koja je bila na nivou 2019. jer su privrednici bili optereceni nizom mjera usljed
pandemije, ali i tada su elektronske usluge bile i te kako znacajne za gradane, kaže on.

- Tokom pandemije je npr. Vlada RS koristila u potpunosti našu bazu podataka, jer je trebala kontrola u
smislu dodjele podsticaja, mjera podrške, pomoci i slicno. Planiramo da usavršavamo naš sistem, da na
bazi potreba obveznika kreiramo nove elektronske usluge, a postojece da pojednostavimo, i to nam je
jedan od najvecih izazova u buducem periodu - porucio je Maricic.

Ovogodišnja konferencija D Days održala se u Becicima 16. i 17. juna u organizaciji banjalucke firme
BAM Consult, i posvecena je aktuelnim trendovima u digitalnoj sferi, uvodenju inovacija i tehnologija u
finansijski sektor, kao i procesima digitalizacije u cjelokupnom društvu.
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